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Uznesenia z 19. zasadnutia OZ zo dňa 6.12.2024:

uz.č.300/2024 - OZ schválilo program zasadnu-
tia OZ - s pozmeňujúcimi návrhmi a doplnkami: 
vypustiť bod 19 a doplniť Schválenie nájomnej 
zmluvy s fi rmou F-plus.
uz.č.301/2024 - OZ vzalo na vedomie kontro-
lu uznesení zo zasadnutí OZ konaných dňa 
25.10.2024 a 8.11.2024 bez pripomienok.
uz.č.302/2024 - OZ vzalo na vedomie správu 
audítora k individuálnej účtovnej závierke za rok 
2023 a správu audítora ku konsolidovanej účtov-
nej závierke za rok 2023 bez pripomienok. 
uz.č.303/2024 - OZ schválilo priebeh inventúry, 
návrh na vyradenie a spôsob likvidácie majetku 
s pripomienkou. Majetok uvedený v návrhu na vy-
radenie pod poradovým číslom 49 až 56 (atypické 
výstavné panely) nevyradiť a presunúť z hradu na 
obecnú prevádzku. Položku 3-6 (betónové smet-
né koše) evidenčne previesť do areálu OŠK.
uz.č.304/2024 - OZ schválilo plán kontrolnej čin-
nosti hlavnej kontrolórky obce na 1. polrok 2025 
bez pripomienok.
uz.č.305/2024 - OZ vzalo na vedomie Odborné 
stanovisko hlavnej kontrolórky k Návrhu na zme-
nu rozpočtu obce Beckov č. 5 na rozpočtové ob-
dobie 2024 bez pripomienok.
uz.č.306/2024 - OZ úpravu rozpočtu obce na rok 

2024 - rozpočtové opatrenie č.5 bez pripomienok.
uz.č.307/2024 - OZ vzalo na vedomie Odborné 
stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu roz-
počtu obce Beckov na rok 2025 a viacročného 
rozpočtu na roky 2026, 2027 bez pripomienok.
uz.č.308/2024 - OZ schválilo rozpočet obce Bec-
kov na rok 2025 s výhľadom na rok 2026 a 2027 
bez pripomienok.
uz.č.309/2024 - OZ schválilo Dodatok č.2 k VZN 
2/2022 o miestnom poplatku za komunálne odpa-
dy a drobné stavebné odpady bez pripomienok.
uz.č.310/2024 - OZ schválilo VZN č.6/2024 o
miestnom poplatku za rozvoj s pripomienkou: v čl. 
2, odst.2, písm. c) a d) znížiť sumu z 18€ na 10€.
uz.č.311/2024 - OZ schválilo Dodatok č. 6 k VZN 
č.2/2012 o miestnych daniach a poplatkoch bez 
pripomienok.
uz.č.312/2024 - OZ schválilo zámer investície do 
majetku obce v roku 2025 - Obnova Hradu Bec-
kov - z fondu „Obnovme si svoj dom“ podprogram 
1.4 Obnova historických parkov a architektonic-
kých areálov v kritickom stavebno-technickom 
stave v sume 44 112,70 € s DPH a z fondu Inte-
rreg - Fond malých projektov, priorita 2.2 Kultúra 
a cestovný ruch - Zachovanie a obnova kultúrne-
ho a prírodného dedičstva v sume 79 911,84 € s 
DPH bez pripomienok.
uz.č.313/2024 - OZ schválilo VZN Obce Beckov 

č.5/2024 o poskytovaní opatrovateľskej služby 
a zabezpečení poskytovania sociálnych služieb 
v pôsobnosti obce s účinnosťou od 1.1.2025 bez 
pripomienok.
uz.č.314/2024 - OZ a) vzalo na vedomie pred-
ložený zápis obecnej kroniky za rok 2019  bez 
pripomienok; b) OZ schválilo tento zápis ako text 
obecnej kroniky za rok 2019.
uz.č.315/2024 - OZ schválilo v zmysle zákona 
č.30/2019 Z. z. o hazardných hrách a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 
predpisov žiadosť spoločnosti DOXXbet, s.r.o., 
Kálov č.356, 010 01 Žilina, IČO: 46831 878 o 
umiestnenie kasína na adrese Beckov č.726, 916 
38 Beckov, DOXXbet CASINO bez pripomienok.
uz.č.316/2024 - OZ schválilo termíny zasadnu-
tí OZ na rok 2025 s pripomienkou termín z
24.10.2025 zmeniť na 14.11.2025.
uz.č.317/2024 - OZ vzalo na vedomie informáciu 
o stave a plnení realizovaných projektov za ostat-
né obdobie bez pripomienok.
uz.č.318/2024 - OZ vzalo na vedomie informáciu 
o stave realizácie pamätníka J.M. Hurbana bez 
pripomienok.
uz.č.319/2024 - OZ schválilo nájomnú zmluvu na 
prenájom skladových priestorov za bočnou sálou 
kultúrneho domu v zmysle jej obsahu.

Uznesenia obecného zastupiteľstva

Uznesenia z 20. zasadnutia OZ zo dňa 21.2.2025: 

Uz.č.320/2025 - OZ schválilo návrhovú komisiu v 
zložení Marek Šutovský a Ing. Jaroslav Martiš a 
program zasadnutia OZ.
Uz.č.321/2025 - OZ berie na vedomie kontro-
lu uznesení zo zasadnutia OZ konaného dňa 
6.12.2024 bez pripomienok.
Uz.č.322/2025 - OZ berie na vedomie správu 
hlavnej kontrolórky o vykonanej kontrolnej činnos-
ti za rok 2024 bez pripomienok. 
Uz.č.323/2025 - OZ berie na vedomie správu o 
hospodárení obce Beckov za rok 2024. 
Uz.č.324/2025 - OZ a) berie na vedomie odborné 
stanovisko hl. kontrolórky k zmene rozpočtu obce 
Beckov č. 6 na rok 2024 - Rozpočtové opatrenie 
starostu obce.
OZ b) berie na vedomie odborné stanovisko hl. 
kontrolórky k zmene rozpočtu obce Beckov č.7 na 
rok 2024 - Rozpočtové opatrenie starostu obce. 
Uznesenie bolo schválené. 
Uz.č.325/2025 - OZ berie na vedomie informáciu 
o rozpočtových opatreniach obce na rok 2024 č.6 
a č.7. 
Uz.č.326/2025 - OZ berie na vedomie odborné 
stanovisko hlavnej kontrolórky obce k zmene roz-
počtu obce na rok 2025 - rozpočtové opatrenie č.1.
Uz.č.327/2025 - OZ schválilo zmenu rozpoč-
tu obce na rok 2025 - rozpočtové opatrenie č.1 
s pripomienkou. Na príjmovej strane v polož-
ke EK231 „Príjem z predaja kapitálových aktív“ 
navýšiť na 12.000 €. Na výdavkovej strane v 
položke EK714004 „Nákup traktora z KP“ na-
výšiť na 12.000 €. Na výdavkovej strane v po-
ložke EK714004 „Nákup traktora z RF“ navýšiť 
na 24.000 €. Na výdavkovej strane v položke 
EK717002 „Modernizácia ZŠ s MŠ - stavebná č. z 
RF“ nenavyšovať o 80.000 €, ale len o 56.000 €.
Uz.č.328/2025 - OZ schválilo vyhlásenie kúpy 
pozemku parc.č.1513/9 k. ú. Beckov pri hasičskej 
zbrojnici za zmarenú investíciu.
Uz.č.329/2025 - OZ schválilo Dodatok č.1 k Ná-
jomnej zmluve a zmluve o zriadení predkupného 
práva na pozemok registra „C“ parc.č.138 o vý-
mere 2265 m2 - záhrada - vedený na LV č. 517 

uzatvorený s Cirkevným zborom Evanjelickej cirk-
vi augsburského vyznania na Slovensku Beckov, 
916 38 Beckov č.86.
Uz.č.330/2025 - OZ schválilo zámer prenechať 
majetok obce do nájmu z dôvodu hodného oso-
bitného zreteľa. Predmet nájmu: budova s č.58 
v Beckove (bývalá lekáreň) o výmere 89,6 m2 v 
majetku obce Beckov nachádzajúca sa na par-
cele č.480, druh pozemku - zastavaná plocha a 
nádvorie, parcela registra C, zapísaná na LV č.1, 
vedenom Okresným úradom Nové Mesto nad Vá-
hom, obec Beckov, katastrálne územie Beckov.
Uz.č.331/2025 - OZ schválilo zmluvu o prenájme 
kancelárskeho priestoru - miestnosť č.3,06 o vý-
mere 19,39 m2 na 2NP budovy Obecného úradu, 
Beckov č.180, pozemok parc.č.1513/2, k. ú Bec-
kov na LV č.1 vedeného Okresným úradom Nové 
Mesto nad Váhom, za cenu 76,68 €/m2 a rok, čo 
predstavuje celkovú sumu 1486,85 €/rok.
Uz.č.332/2025 - OZ berie na vedomie informáciu 
o stave a plnení realizovaných projektov za ostat-
né obdobie bez pripomienok.
Uz.č.333/2025 - OZ a) berie na vedomie informá-
ciu o príprave podujatia k odhaleniu pamätníka 
J.M. Hurbana 20.9.2025; 
OZ b) schválilo vybudovanie Parku Jozefa Milo-
slava Hurbana podľa návrhu spoločnosti PORTI-
KUM s.r.o., Záhumenská 1807/5, 911 04 Trenčín, 
zodpovedný projektant Ak. arch. Marián Strieže-
nec, za podmienky získania externých fi nančných 
zdrojov vo výške 85 % celkových realizačných 
nákladov;
c) OZ schválilo realizáciu slávnostného odhalenia 
pamätníka J.M. Hurbana - termín 20.9.2025;
d) OZ schválilo prípravný výbor v zložení: za obec 
Beckov - Ernest Benko, Ing. Ján Križan, za Tren-
čianske osvetové centrum - Mgr. Kristína Jurzová, 
odborný pracovník za odbornú verejnosť - PhDr. 
Jozef Karlík, historik; za TSK - Michal Bartek, 
podpredseda TSK, za Maticu Slovenskú - Žofi a  
Hrančová, za ECAV cirkevný zbor Beckov - Da-
niel Hladký. 
Uz.č.334/2025 - OZ schválilo v zmysle Čl. 4 bod. 
4 Zmluvy o zriadení spoločného obecného úradu 
zo dňa 5.11.2002 v znení Dodatkov č.1. - 7. pris-

túpenie Obce Podolie, Podolie č.566, 916 22 Po-
dolie, IČO: 00311928, zastúpenej PaedDr. Ras-
tislavom Bobockým 3/5 väčšinou poslancov OZ.
Uz.č.335/2025 - OZ berie na vedomie predložený 
zápis do obecnej kroniky za rok 2020. 
Uz.č.336/2025 - OZ schválilo predloženie žia-
dosti na Environfond, oblasť Rozvoj odpadového 
a obehového hospodárstva (C) pre činnosť C1 
„Nákup traktora a príslušenstva k traktoru“ (štiep-
kovač).
Uz.č.337/2025 - OZ schválilo zmluvu o poskyto-
vaní služieb medzi Obcou Beckov a Ing. Tomá-
šom Masárom za účelom spracovania žiadosti o 
poskytnutie podpory formou dotácie z Environfon-
du výzva č. B-1 Ochrana a využívanie vôd, oblasť 
Verejné kanalizácie, Činnosť BK2 - Stoková sieť 
- budovanie, rozšírenie alebo rekonštrukcia verej-
ných kanalizácií.
Uz.č.338/2025 - OZ a) schválilo zámer zakúpenia 
užívaného traktora s výkonom minimálne 80 koní 
s parametrami, ktoré budú garantovať služby vý-
vozu fekálií a údržby svahových pozemkov v obci; 
OZ b) schválilo zámer odpredaja traktora Major 
5245 formou verejnej obchodnej súťaže za pod-
mienky kúpy náhradného stroja.
Uz.č.339/2025 - OZ a) berie na vedomie Návrh 
Zmluvy o odbere a nakladaní biologicky rozloži-
teľného odpadu;
OZ b) schválilo návrh Zmluvy o odbere a naklada-
ní biologicky rozložiteľného odpadu Farmy Bec-
kov - družstva.
Uz.č.340/2025 - uznesenie nebolo schválené.
Uz.č.341/2025 - OZ a) berie na vedomie žiadosť 
Zdenka Olaša, bytom Weisseho č.321/3, Nové 
Mesto nad Váhom a Ivety Olašovej Ružičkovej, 
bytom Beckov č.439 o odpredaj - prenájom po-
zemku parc.č.367/1 k. ú. Beckov, evidovaného 
na LV č.1 vo vlastníctve Obce Beckov a žiadosť 
Jaroslava Ševčíka, bytom Beckov č.444; 
OZ b) schválilo zámer odpredaja pozemku 
parc.č.367/1 k. ú. Beckov, evidovaného na LV č.1 
vo vlastníctve Obce Beckov v súlade so zákonom 
č. 138/1991 zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov a Zásadami hospodárenia s majetkom 
Obce Beckov čl. 4,    (pokračovanie na str. 12)



 Deti z materskej školy so svojimi pani 
učiteľkami - Čejteiová, Svatíková, Kopa-
sová - obohatili fašiangy o hudobný pro-
gram. Spievali ľudové pesničky najskôr 
v sprievode od MŠ po obecný úrad, a po-
tom na pódiu každá trieda po dve piesne. 
Radovali sa nielen ich rodičia - ďakujeme!

 S podujatím Fašiangová sobota boli spojené 
už tradične aktivity ako súťaž o najlepšiu fašian-
govú dobrotu, na ktorú mohli šikovné cukrárky 
alebo cukrári priniesť svoje súťažné výrobky na 
vyhodnotenie, alebo fl oorbalový turnaj, ktorý sa 
konal v doobedňajších hodinách v telocvični zá-
kladnej školy. Chceme sa poďakovať každému, 
kto sa zúčastnil týchto súťažných aktivít.
Ako napokon súťaže dopadli?

Súťaž Najlepšia fašiangová dobrota 2025
1. Lucia Srncová
2. Iveta Martišová
3. Maroš Vaculík

Fašiangový Florbalový turnaj o Putovný po-
hár Obce Beckov:
1. miesto - 1. FT Beckov
2. miesto - Vyhasnuté hviezdy
3. miesto - Young Stars
4. miesto - Kapacity (za vernosť a vytrvalosť) Všetkým zúčastnením ešte raz ďakujeme.    RP
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Fašiangová sobota

 Fašiangy sú za nami. Oslávili sme ich tak 
ako sa patrí. Zakáľačkou, sladkou pochúťkou vo 
forme šišiek a fánok, nechýbal ani fl orbalový tur-
naj. Tak ako za mnohými ďalšími podujatiami sú 
to ľudia, ktorí sú ochotní sa nezištne podieľať na 
príprave a organizovaní programov. Sú to pani 
učiteľky, deti, ktoré navštevujú materskú a zá-
kladnú školu v Beckove, riaditeľ a zástupkyňa 
v ZŠ J.M. Hurbana, ktorí sa iniciatívne zapájajú 
do tvorby a prípravy projektov. Sú to však hlavne 
pracovníci obecného úradu, členovia kultúrnej  
komisie, obecnej prevádzky a ďalší dobrovoľ-
níci. Dovoľte mi vysloviť všetkým tým ochotným 
a zapáleným ľudom aj toto cestou veľkú vďaku. 
Veľmi si prajem, aby sa takéto tímy len rozrastali 
o nových nadšencov. 
Ešte raz dámy a páni, patrí VÁM veľká vďaka. 

   Ernest Benko, starosta

Poďakovanie

Vystúpenie detí z MŠ

 Sobota, 1. marec 2025. Krásny mrazivý deň, 
dokonca aj teplota ráno bola pod mínus. Ale oko-
lo obeda už bolo príjemne. Florbalové tímy roz-
balili svoje stany v telocvični ZŠ a súboje o tro-
feje o 9,00 mohli začať. Aj gazdinky doma rýchlo 
navarili, porobili čo treba, aby sa mohli tiež zú-
častniť fašiangovej oslavy. Aj ja som tak spravil a 
tesne po 13,00 som bol pred obecným úradom. 
Zostal som milo prekvapený, pretože čo tam už 
bolo národa! Ľudia posedávali na pripravených 
laviciach so stolmi, kotle vydávali nádhernú vôňu 
domácej zabíjačky.
 A potom to začalo. Dámy z OcÚ a kultúrnej 
komisie začali vynášať misy a pekáče s domáci-
mi dobrotami. Ľudia poctivo stáli v rade, ale kaž-
dému sa ušlo. Sledoval som túto krásnu scené-
riu a zase som videl na tvárach úprimnú radosť a 
úsmev. Ľudia boli zhovorčiví, aj stále bolo o čom 
hovoriť. Samozrejme k dobrému jedlo patrilo 
dobré pivečko a varené vínečko. Pre malých, ale 
aj veľkých bol pripravený ovocný čaj. Kto chcel, 
mohol si zakúpiť aj mäso alebo výrobky. Beckov-
ské dámy napiekli aj dobroty z cesta. Okolo nás 
prešla jedna pani s prázdnym košíkom. Napiekla 
božie milosti, fánky, ale prešla okolo a už ich ne-
bolo. 
 V najlepšom sa objavil sprievod detí v mas-
kách z MŠ. Pekne nám zaspievali a umocnili tak 
výbornú náladu. Nechýbal ani pán starosta, kto-
rý na všetko dohliadal. A ktorých bolelo brucho, 
dostali aj po poháriku tej našej beckovskej.
Nechýbalo ani vyhlásenie výsledkov vo fl orbale. 
 Čo povedať na koniec? Veľké ďakujem všet-
kým, ktorí sa na príprave a priebehu podieľali. 
Či už to boli zamestnanci OcÚ, kultúrna komisia, 
ale aj naši občania z obce, ktorí priložili ruku k 
dielu. Ale obrovské ďakujem patrí všetkým, ktorí 
sa fašiangov zúčastnili. Beckovania ma nepres-
távajú udivovať a som rád, že tu žijem a že tu 
máme takú výbornú komunitu.     Ivan Petkov

Fašiangy, turíce...

Najlepšia fašiangová dobrota
 Prvé miesto z ôsmich súťažiacich získala Lucia Srncová za 
fánky s č.10: „Bola som prekvapená, nečakala som také dobré 
umiestnenie. Po piatich rokoch som robila fánky, tak ma milo pote-
šilo, že chutili. Recept mám od mojej babky.“       DB



 Ďalšia a zatiaľ najväčšia etapa čistenia chodníka z Beckova do Klíže je úspešne 
za nami. Stretol sa obrovský počet dobrovoľníkov, ktorých bolo viac ako 40. Vďaka 
nim sme zasa o veľký krok bližšie k vytvoreniu pekného zámeru, ktorým je vybudova-
nie chodníka do Klíže a oddychovej zóny na „jarmočnom placi“. Veľkou pomocou bola 
- okrem zdatných pilčíkov a brigádnikov - aj ťažká technika, o ktorú sa postaral Salaš 
Beckov. Je pekné vidieť takúto spolupatričnosť pri aktivitách, ktoré sú prospešné pre 

každého z nás.
 V mene starostu obce 
ďakujeme všetkým zú-
častneným za ich čas, 
ochotu a vynaloženú ener-
giu, ktorú do projektu vlo-
žili. Špeciálna vďaka patrí 
Viliamovi Maslovi, ktorý 
sám pripravoval celý te-
rén niekoľko dní pred bri-
gádou, aby sa mohla táto 
iniciatíva zrealizovať. Za 
perfektný guláš patrí naša 
vďaka Pavlovi Bánovské-
mu.     Radovan Poláček
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   Aj vy máte psíka a pravi-
delne ho venčíte na verej-
ných priestranstvách?
 A dodržiavate aj základné 
pravidlo venčenia?
 Po vychádzke so psom 
je potrebné po ňom UPRA-
TAŤ. Lebo určite aj vy chce-
te našu dedinu čistú a prí-
jemnú pre každého. Preto je 
dôležité, aby sme sa zodpo-

vedne postarali o všetok odpad, teda aj ten, ktorý zanechajú 
naše psy. Exkrementy odstraňujeme, po prvé, do plastových 
vreciek a vrecká, po druhé, vhadzujeme do smetných nádob 
na to určených. Sú rozmiestnené v obci - na fotke je nádoba 
z parku. Ak tieto špeciálne nádoby nie sú v okolí vašej vy-
chádzky, tak pamätajte, že psie exkrementy vo vrecku patria 
do zmesového komunálneho odpadu. Týmto spôsobom 
zabezpečíme, že odpad z našich psích prechádzok bude 
správne zlikvidovaný a neohrozuje naše životné prostredie. 
 Zvlášť však musíme upozorniť, že futbalové ihrisko a 
jeho bezprostredné okolie - tak ako aj park pod hradom či 
cintorín - NIE sú miestom na venčenie psov. POZOR! Uve-

domte si, že kôpky (aj kopy) 
musí dakto odpratať, aby si 
športovci a ich hostia neodnies-
li nechcený a voňavý darček. 
Nie je to dobrá reklama pre 
obec. A opakuje sa...   
    Naše chodníky, park 
a ďalšie verejné plochy by sme 
mali s radosťou a bezpečne 
využívať k aktívnemu odpočin-
ku. Čisté priestranstvá v obci 
by mali byť vecou všetkých jej 
obyvateľov.         OcÚ

Venčíme psíkov...

Kartóny, škatule, kam s nimi...
   Niekedy je dosť náročné vysvetľovať tzv. samozrejmosti. 
Medzi takéto veci v súvislosti so zberom komunálneho odpa-
du patrí aj separovanie kartónov v podobe škatúľ rozličných 
rozmerov. Napr. krabica od topánok - ak ju poskladáme, za-
berie približne 40 cm na dĺžku, 30 cm na šírku a 0,5 cm na 
výšku. Keď si predstavíme bežnú plastovú prepravku, ktorá 
má rozmery 60x40x22 cm, čo myslíte, koľko krabíc od topá-
nok do nej umiestnime, keď ich poskladáme a koľko, keď ich 
vložíme nezložené? Odhadom, pomer bude cca 1:9, teda 
10 celých plných krabíc k 90 poskladaným. Približne. ÁNO? 
Preto vás prosíme, poskladajte svoje kartóny, zviažte ich a 
až tak odovzdajte na obecnej prevádzke. Urobíte tak dobre pre naše 

1. Takto NIE.          2. Takto ÁNO. 
životné prostredie a pre svoju obec - teda aj sami pre seba. 

   Občas nás občania upozornia na zeleň rozrastajúcu 
sa zo záhradiek na chodníky, či už v podobe prevísajú-
cich konárov zo stromov a krov - nešťastne zasade-
ných pri verejnom chodníku - alebo popínavých rastlín, 
ktoré sa rozhodli opustiť pozemok majiteľa. Preto vás 
prosíme, ostrihajte, orežte, príp. odstráňte takéto stro-
my a kry - vám možno neprekážajú, ale môžu brániť 
v bezpečnom pohybe ľuďom, ktorí prechádzajú okolo. 
Ak ideme autom, nenapadne nám to, ale ak chodíme 
pešky, občas narazíme aj na takéto „zelené“ prekážky.
 Ďakujeme za pochopenie.            DB

Keď je zeleň na prekážku

   Obec v súlade s ustanov. §4 ods.6 zákona č.329/2018 Z. z. o poplatkoch 
za uloženie odpadov a o zmene a doplnení zákona č. 587/2004 Z. z. o Envi-
ronmentálnom fonde a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskor-
ších predpisov zverejňuje v lehote do 28. februára príslušného kalendárneho 
roka informáciu o úrovni vytriedenia komunálnych odpadov za predchádzajúci 
kalendárny rok. 
   Úroveň vytriedenia komunálnych odpadov za kalendárny rok 2024 je 63,16 %.

   Ernest Benko, starosta obce

Zverejnenie údajov o úrovni vytriedenia
za kalendárny rok 2024

Brigáda na ceste do Klíže
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 Obec Beckov pokračuje v rozvoji a moder-
nizácii infraštruktúry vďaka novým investičným 
projektom, ktoré boli schválené v uplynulých 
mesiacoch. K zlepšeniu kvality života obyva-
teľov obce ako aj jej zatraktívneniu prispeje via-
cero významných projektov:

Podpora školstva a vzdelávania - Dobudova-
nie učební ZŠ Beckov
 Rozšírenie kapacít a kvality vzdelávania 
na základnej škole v Beckove prostredníctvom 
adaptácie existujúcich nevyužívaných priesto-
rov III. a IV. NP prístavby ZŠ na dve odborné 
učebne (jazyková a PC učebňa) a dve miest-
nosti školského klubu detí a debariérizácia 
v podobe prístavby výťahu. Plánovaná realizá-
cia je apríl až september 2025. Projektový zá-
mer dobudovania učební v rámci mechanizmu 
Integrovaných územných investícií (IÚI) bol 
schválený Radou partnerstva pre Integrovaný 
územný rozvoj Trenčianskeho samosprávneho 
kraja (TSK) vo výške 514 506,29 € na podpo-
ru rozvoja regionálneho školstva, z celkových 
schválených oprávnených výdavkov je povinné 
spolufi nancovanie 8%.
Realizátor stavebných prác: Greško stav s.r.o. 
(407.500,61 € s DPH)

Výstavba novej cyklotrasy - Spojenie cyklo-
magistrály s obcou Beckov 
 Plánovaná cyklotrasa bude prechádzať cez 
3 katastrálne územia: Nové Mesto nad Váhom, 
Beckov a Trenčianske Bohuslavice. Dôjde k 
prepojeniu okresného mesta Nové Mesto nad 
Váhom a obce Beckov. Vybudujeme tak bez-
pečné prepojenie obce s okresným mestom. 
Pridanou hodnotou projektu bude spojenie 
obce Beckov s Vážskou cyklomagistrálou. Plá-
novaná realizácia je apríl až október 2025. Z 

mechanizmu Plánu obnovy a odolnosti Sloven-
skej republiky bola schválená dotácia vo výške 
1.203.330,09 €.
Predpokladané vlastné náklady obce budú 
69 231,02 €. Realizátor stavebných prác 
STRABAG s.r.o. (894.506,16 € s DPH).

Rekonštrukcia hradu Beckov - Rekonštruk-
cia západného traktu severného paláca
 Navrhovaná rekonštrukcia pozostáva 
z novo vybudovania prístupového schodiska 
na pavlač k 2. NP, zároveň vytvorenie podláh a 
stropov 2. a 3. NP vrátane strešnej konštrukcie. 
Súčasťou obnovy bude tiež fi xácia exteriéro-
vých omietok západnej a severnej steny západ-
ného traktu severného paláca, spolu s premuro-
vaním a vyškárovaním poškodeného muriva v 
pätách stien.
 V rámci rekonštrukcie sa navrhuje aj nová 
elektroinštalácia a osvetlenie v celom západ-
nom trakte. Po rekonštrukcii vzniknú dve pl-
nohodnotné podlažia, na každom poschodí 
s veľkou expozičnou miestnosťou, pre účely 
hradného múzea. Plánovaná realizácia je máj 
až december 2025. Projektový zámer rekon-
štrukcie v rámci mechanizmu IÚI bol schvále-
ný Radou partnerstva pre Integrovaný územný 
rozvoj TSK vo výške 950.000 € na podporu roz-
voja kultúry, prírodného dedičstva a cestovného 
ruchu, z celkových schválených oprávnených 
výdavkov je povinné spolufi nancovanie 8%. 
Realizátor stavebných prác MV Staving, a. s. 
(820.748,98 € s DPH).

Výstavba nových detských ihrísk 
 Obec si uvedomuje dôležitosť kvalitné-
ho a bezpečného prostredia pre deti, preto 
sa rozhodla investovať do výstavby 3 nových 
detských ihrísk. Inkluzívne detské ihrisko pri 

bytovkách bude fi nancované z prostriedkov 
dotácie Ministerstva práce, sociálnych vecí 
a rodiny Slovenskej republiky vo výške 55 556 
€, spolufi nancovanie obce 5%. Detské ihrisko 
medzi poštou a františkánskym kostolom bude 
fi nancované z prostriedkov Poľnohospodárskej 
platobnej agentúry vo výške 33.608,99 €, s po-
vinnou spoluúčasťou 1.740,23 €. Detské ihrisko 
v materskej škole bude realizované vďaka gran-
tu COOP Jednota Prievidza v rámci projektu 
„Program podpory lokálnych komunít“ vo výške 
6.000 €. Plánovaná realizácia ihrísk - apríl až 
máj 2025. Realizátor OCTAGO CORPORATI-
ON, j. s. a.

Plány do budúcnosti 
 Okrem prebiehajúcich projektov obec pri-
pravuje ďalšie investičné aktivity, a to:
 Výstavba vyhliadkovej veže, kaplnky, ohnis-
ka a osadenie informačnej tabule o regióne - 
dotácia 78.500 € z Úradu vlády SR.
 Vybudovanie pamätníka J.M. Hurbana pre 
jeho rodnú obec Beckov - dotácia 200.000 € 
z Ministerstva fi nancií SR.
 Rekonštrukcia obecného rozhlasu - dotácia 
10.500 € z Ministerstva fi nancií SR. 
 Kanalizácia - pripravovaná žiadosť o prí-
spevok z Environmentálneho fondu v rámci ob-
lasti Ochrana a využívanie vôd.
 Park Jozefa Miloslava Hurbana so sochár-
sko-architektonickou kompozíciou pamätníka 
J.M. Hurbana.
 Rekonštrukcia chodníkov v obci.
 
 Obec zároveň plánuje uchádzať sa o fi nanč-
né prostriedky z eurofondov a štátnych dotácií, 
aby mohla pokračovať v dynamickom rozvoji.

   Ing. Nikola Trnovská 

Investičné aktivity obce v roku 2025

    V roku 2024 sa Hrad Beckov, n.o. zapojil 
do úspešného a podporeného projektu pro-
gramu Interreg Slovensko - Česko 2021-2027. 
Názov projektu, ktorý táto spolupráca štyroch 
subjektov (2 na moravskej strane a 2 na slo-
venskej) spojí na minimálne nasledujúcich 
24 mesiacov je "Od slovanského hradiska po 
súčasnosť: Cesty časom cez interaktívne zá-
žitkové okruhy".
 Celkový finančný príspevok zo zdrojov 
EÚ - EFRR je 2.279.261,26 €. Z tejto sumy sa 
priamo na hrade Beckov preinvestuje priamo 
92.029,17 €.
 Tieto finančné zdroje sú viazané na dovy-
bavenie expozície v západnom paláci. Pribud-
núť by mali také zaujímavosti, ako je napríklad 
replika brnenia Stibora ml. alebo holografické 
zrkadlo, ktoré poteší dozaista mladšie ročníky 
návštevníkov, ale aj dámy. My sa však tešíme 
na vybavenie tzv. auditória technikou a sede-
ním pre školské skupiny.
 Pevne veríme, že sa nám podarí s part-
nermi naplniť náš celkový cieľ, ktorým je vy-
tvoriť súbor náučných chodníkov a okruhov so 

zapojením moderných technológií.
Hradné zrúcaniny spojí spoločná história
 Správcovia hradov Beckov a Cimburk sa 
rozhodli vytvoriť spoločný projekt aplikácie, 
ktorý bude, formou viacerých príbehov postáv 
z minulosti danej lokality, sprevádzať návštev-
níka po pamiatke. Projekt spája alternatívne 
riešenie, ako zaujať široké vrstvy návštevní-
kov tak, aby sa niečo zaujímavé o objekte do-
zvedeli prostredníctvom osôb, ktoré v období 
15. storočia pôsobili v hradných priestoroch 
(figurálne zobrazenie v aplikácii aj v off-line 
verzii). Hravou formou sú nasledovne vtiahnu-
tí do príbehu týchto postáv a svoj príbeh tvoria 
plnením úloh, aby na záver boli odmenení a 
pasovaní do niektorej z hradných funkcií (na-
príklad pisár, kastelán a pod.).
 Hrubé hradné múry však veľakrát neu-
možňujú šírenie internetového signálu. Z toh-
to dôvodu je nutné, aby aplikácia mala fyzickú 
formu v priestore (tzv. expozičná časť), ale aj 
samotná aplikácia fungovala v off-line režime.
 Motiváciou k spájaniu týchto hradov a 
vytvoreniu spoločného produktu je nielen ná-

vštevníka vzdelávať, informovať a zabaviť, ale 
aj vytvárať si vzájomnú väzbu oboch hradov 
medzi sebou a skupinou svojich návštevníkov, 
ktorí sa na dané hrady vedia vrátiť a vďaka 
vetveniu príbehov a informácií vytvárať vždy 
iné príbehy.
 Projekt je tak koncipovaný ako turistický 
produkt s využitím moderných technológií, 
ktorý zábavnou formou pritiahne pozornosť 
návštevníka, čo prispeje k tomu, že si ná-
vštevníci odnesú nielen väčší zážitok, ale si 
lepšie zapamätajú viacej informácií.

 
 Hrad Beckov, n. o. a POLYPEJE - spolek 
pro obnovu a využití historických památek zís-
kali spoločne grant Interreg Slovensko-Česko 
2021-2027 „Fond malých projektov“ v celkovej 
hodnote 60 036,90 €. Termín realizácie je rok 
2025. 

Mgr. Peter Pastier, riaditeľ Hradu Beckov

Projekt „Od slovanského hradiska po súčasnosť“ spojí česko-slovenské pohraničie



06 XXIX. ● Číslo 1BECKOVSKÉ NOVINY

Z histórie Jednotného roľníckeho
družstva Beckov

Rozhovor o družstve a hlavne o živočíšnej výrobe s pamätníčkou 
pani Annou Kročitou, ktorá v JRD Beckov odpracovala 30 rokov.

Medailón
Pani Anna Kročitá (*12. marca 1939) 
pochádza z Beckova z roľníckej rodiny. 
Otec Jozef Hlávka a matka Anna, rod. 
Kubišová mali spolu päť detí: Jozefínu, 
Máriu, Antóniu, Juraja a Annu. Anna ab-
solvovala základnú školu v Beckove a 
meštianku v Novom Meste nad Váhom.
Po skončení meštianky, keď už fungova-
lo družstvo, ju vedenie družstva poslalo 
na päťmesačný kurz do gazdinskej školy 
v Skalici. Po jeho skončení začala pra-
covať na družstve najskôr v rastlinnej 
výrobe - v družstevnej záhrade. Postu-

pom času bola preradená ako skladová 
účtovníčka do skladu súčiastok a pohon-
ných hmôt namiesto pani Marty Šimko-
vej, ktorá odišla na materskú dovolenku. 
Po skončení práce v sklade nastúpila na 
úsek živočíšnej výroby, kde pracovala 
až do roka 1993, kedy odišla do dôchod-
ku. Pani Anna sa medzičasom vydala za 
Karola Kročitého, s ktorým spolu vycho-
vali päť detí, synov Jána, Karola, Jaro-
slava a dcéry Aničku a Helenku.

Začiatky družstevného hospodárenia v Beckove
 Prvé družstvo v Beckove vzniklo ako strojové družstvo. Už 5. 
októbra 1947 desaťčlenný kolektív občanov Beckova sa rozhodol 
založiť Roľnícke strojové družstvo Beckov. Toto vzniklo od 1. februá-
ra 1948, viedla ho päťčlenná správa: Ján Pavlovič, Maximilián Kurc, 
Ján Ježko, Ján Jamrich a Samuel Čikel ml. Členmi dozorného vý-
boru boli: Jozef Križan ml., Ondrej Masaryk, Jozef Štefánik, Jozef 
Lalošák a Pavol Wiener. Ku koncu roka 1948 malo už 37 členov, 
ktorí obhospodarovali 610 ha poľnohospodárskej pôdy. Družstvo 
sídlilo vo farskej stodole pod Hôrkou. Hodnota majetku - strojov - 
bola 1.072 000 Kčs. Družstvo zabezpečovalo mechanizované poľné 
práce pre svojich členov.

Aký bol ďalší vývoj družstva?
 JRD prvého typu vzniklo 26. 
septembra 1949. V prípravnom 
výbore boli: Ján Pavlovič, Štefan 
Gavač, Štefan Krcho, Pavol Pav-
lovič a Ondrej Záhumenský, ktorí 
tvorili aj prvé predstavenstvo druž-
stva. Predsedom bol Ján Pavlovič 
(z Matiašky). Do tohoto družstva 
vložila majetok väčšina členov 
Roľníckeho strojového družstva 
a postupne počas rokov 1950 a 
1951 doňho vstupovali aj ostatní 
beckovskí roľníci. Majetok pána 
Kurca prešiel do rúk štátu a vznik-
la tam inseminačná stanica. Majetok pána Wienera ostal v družstve. 
V roku 1951 už malo družstvo 81 členov a obhospodarovalo 480 
ha poľnohospodárskej pôdy. V tom čase ešte neboli vybudované 
hospodárske budovy a zvieratá boli ustajnené u jednotlivých členov 
a úroda, hlavne obilniny, sa uskladňovali a dosúšali v stodolách, na 

ceste a doslova „kde sa dalo“. V tomto roku 1951 započalo družstvo 
s výstavbou hospodárskych objektov a skladu obilia - sýpky. V roku 
1952 už družstvo hospodárilo ako JRD II. typu. Naplno sa rozbehla 
aj rozsiahla investičná výstavba hospodárskych objektov, na ktoré 
poskytla družstvu investičný úver Štátna banka vo výške 146.000 
Kčs. Družstvo riadili: predseda Ján Jamrich, predstavenstvo: Viliam 
Tupý, Anton Hlávka, Pavol Janík a Samuel Martinus.
„Počiatočné ťažkosti družstvo postupne prekonávalo a výsledky 
hospodárenia sa stále zlepšovali. Z odmeňovania za pracovné jed-
notky sa prešlo na pevné mzdy (v začiatkoch spoločného hospo-
dárenia bola fi nančná hodnota jednej jednotky 1 Kčs, v rastlinnej 
výrobe človek zarobil za deň 1,5 jednotky), boli vyplácané naturálie, 
zvýšili sa hektárové výnosy plodín a hlavne výsledky v živočíšnej 
výrobe“.

Ako toto spoločné hospodárenie pokračovalo?
 „Roky utekali a družstvo pod vedením nových ľudí, ako boli 
predseda Viliam Tupý, ekonóm Milan Fraňo, hlavný agronóm Ing. 
Ján Turan, mechanizátor Štefan Haško, skupinár a neskôr poklad-
ník Vilko Krajčovič, zootechnička Marta Martišová, neskôr vydatá 
Šimková, účtovníčka Valika Fandrová a celé nové vedenie družstva 
- správy JRD, začalo dosahovať veľmi dobré výsledky aj v rastlinnej 
aj v živočíšnej a pridruženej výrobe. Pán Fraňo pozdvihol úroveň 
družstva, začali sa vyplácať doplatky, radikálne rozšíril pridruženú 
výrobu. Po nástupe nového predsedu Ing. Jána Turana sa ešte ra-
zantnejšie rozšírila aj pridružená výroba, hlavne drevovýroba. Túto 
viedol Jozef Sadloň a Michal Baranovič, kopaničiari spoza Váhu, 
ktorí drevárine ohromne rozumeli. Vyrábali sa hlavne lehátka pre 
deti do materských škôl, ktoré sa vozili po celom Československu. 
O to sa postarali družstevní šoféri, ktorí ich rozvážali, Janko Prikryl, 
Karol Kročitý a Samuel Pavlík. Naplno bežala oprava maringotiek, 
túto prácu robili hlavne páni Šimko a Gestinger, vyrábali sa tisíc-
ky paliet a špeciálnych atypických drevených obalov na stroje pre 
Vzduchotechniku a Strojstav v Novom Meste nad Váhom. Na plné 
obrátky bežal gáter na porez guľatiny, aby bola základná surovina 
pre drevovýrobu čo najlacnejšia. Tu boli hybnou silou Ondrej Filina 
a Miroslav Jurák, tiež kopaničiar. Pracovité ruky našich družstevní-
kov sa nezastavili a vytvárali nové hodnoty, ktoré prinášali státisíce 
korún do spoločnej družstevnej pokladnice“.

A čo v živočíšnej výrobe?
Tá tiež prinášala veľký profi t pre družstvo?
 „Samozrejme, tá takisto patrila k vysoko ziskovej hospodárskej 
činnosti družstva. Spočiatku nízke stavy hovädzieho dobytka a oší-
paných sa postupom času zvyšovali a rozširoval sa nielen chov do-
bytka, ale i hydiny a oviec. 
Šéfom chovu ošípaných bol 
zootechnik Ernest Benko, 
ktorý mal tiež na starosti aj 
chov hydiny. Hovädzí do-
bytok, ovce, ale i kone mal 
na starosti Viliam Líška, 
zootechnik, ktorý pochádzal 
z Hrachovišťa. Veľké úspe-
chy začal dosahovať chov 
ošípaných, či už na výkrm 
alebo odchov odstavčiat, 
ale špičkou bol chov ple-
menných prasničiek. V tom-
to chove družstvo dlhé roky 
dosahovalo mimoriadne 
úspechy v rámci celého Slo-
venska. Beckovské pras-
ničky boli známe po celom 
Slovensku a bol o ne veľký 

Beckovské zlaté prasiatka



záujem. Strieborné a hlavne 
zlaté medaile z rôznych vý-
stavných trhov plemenných 
ošípaných, výstavných trhov 
dobytka, z celoštátnej poľ-
nohospodárskej výstavy Ag-
rokomplex v Nitre svedčili o 
tom, že v Beckove to vedia. 
Na tom okrem iných mala zá-
sluhu hlavne Oľga Hlávková, 
ktorá obdržala zlatú medailu a čestné uznanie od Ministerstva poľno-
hospodárstva za najlepší odstav prasiatok od prasníc. Ale nesmie-
me zabudnúť ani na Mariannu Šatkovskú, Betku Škarkovú, Milku 
Bánovskú, Anku Uhrinovú a Anku Hubinovú, ktoré mali na starosti 
matečníky“.
 Vysoké prírastky a tým prekročené dodávky bravčového svojou 
poctivou prácou zhmotňovali pracovité ruky Evy Psotnej, Evy Ger-
geľovej a tiež Anny Kročitej, našej protagonistky. Boli to oni, ktoré 
mali na starosti výkrm prasiatok.

„Hydina - výkrmové kurčatá - brojlery sa chovali síce v provizór-
nych priestoroch - na povalách nad maštaľami živočíšnej výroby, 

ale výsledky chovu boli vždy 
vynikajúce. O kurčatá sa sta-
rali pani Medňanská a Mária 
Tunegová. Morky na výkrm sa 
začali chovať až keď nastúpil 
ako zootechnik Ernest Benko. 
O vynikajúce výsledky a veľký 
fi nančný prínos do družstevnej 
„kasy“ sa pričinili ich opatro-
vateľky Mária Zamcová, Irma 
Šimková, Zuzka Záhumenská, 

Anička Krajčovicová. Nesmieme zabudnúť aj na odchov výkrmových 
býkov, ktoré mali na starosti manželia Zicháčkovci. Aj oni mali veľký 
podiel na tom, že družstvo bez problémov plnilo a prekračovalo plán 
dodávok hovädzieho. Družstvo chovalo i ovce, v tých najlepších 
časoch viac ako 500 hlavové 
stádo, v neskorších rokoch 
bývalo 400 kusov dojných 
oviec. Veľkú zásluhu mal na 
tom družstevný bača Ferko 
Biras. Predaj ovčieho syra a 
vlny tiež prispieval k dobrým 
tržbám živočíšnej výroby“.
„No a taktiež nemožno ne-
spomenúť i chov ťažných 
záprahových koní, ktoré sa spočiatku používali na zvoz dopesto-
vaných plodín, na zásobovanie živočíšnej výroby, na plečkovanie v 
družstevnej záhrade a aj na drobné práce pri obrábaní záhumienok 
občanov Beckova. S úctou spomíname našich kočišov Jozefa Jokr-
llu, Janka Sedláčka, Karola Kročitého, Bélu Brunovského, Pavla Ja-
níka, Jána Juráka, Jožka Kadlečíka, Ondejka Filinu. Boli to pracanti 
zo starej školy, ktorí nepoznali odpočinku, veď o koníky sa tiež treba 
starať piatok - sviatok“.

Môžete prosím aspoň pár slovami spomenúť i rastlinnú výrobu. 
Ako sa darilo družstvu na tomto úseku?
„Na začiatku spoločného 
hospodárenia boli úspechy 
aj neúspechy, no časom 
tým, že prišli nové odrody, 
zvýšilo sa hnojenie, zlepšili 
sa aj technológie a mecha-
nizácia na zber plodín, sa 
aj táto činnosť stávala zis-
kovou. Družstvo pestovalo 
obilniny, krmoviny, cukrovú 

repu, zemiaky, neskôr kukuricu na siláž. Cez prvotné ťažkosti sme 
sa poctivou prácou a umom agronómov dopracovali aj k zvýšeným 
úrodám a úspechom aj v rastlinnej výrobe. Zvyšovali sa hektárové 
úrody obilnín, ale i cukrovej repy, tým aj tržby za vyrobené plodiny“.
 Hrubá celková  produkcia stúpla od roku 1966 z 3.861.000 Kčs 
na 11.297.000 Kčs v roku 1973, z toho hrubá poľnohospodárska 
produkcia z 3.480.000 Kčs na 7.270.000 Kčs, hrubá nepoľnohospo-
dárska produkcia - v pridružených výrobách z 381.000 Kčs v roku 
1966 až na 5.187.000 Kčs v roku 1973. Tržby vzrástli z 3.108.000 
Kčs v roku 1964 na 11.297.000 Kčs v roku 1973, na čom mala veľký 
podiel i produkcia rastlinnej výroby.

„Osobitne treba vyzdvih-
núť produkciu zeleniny v 
družstevnej záhrade, ktorú 
najskôr viedol Bulhar Ra-
čev Šani Bademov, volali 
sme ho Šándor, po ňom 
prebral vedenie záhrady 
ďalší Bulhar Jordan Jorda-
nov a po ňom Ivan Belčov, 
tiež Bulhar, a od roku 1976 
viedol záhradnícku výrobu 
Štefan Slávik. Števko mal 
túto  prácu rád a veľmi dob-
re zorganizovanú (mal predsa výborných učiteľov Bulharov, hlavne 
Šándora) a dosahoval spoločne s beckovskými ženičkami krásnych 
výsledkov v pestovaní papriky, rajčín, cesnaku, cibule, uhoriek, ka-
pusty a ostatnej zeleniny, ktorú chodila predávať v družstevnej pre-
dajni Evka Šimlovičová, pekná, usmiata a dobrosrdečná pani. Naše 
družstvo bolo vo výbornom stave a vynikajúcej kondícii."

A čo by ste povedali na záver?
„Roky utiekli ako voda dolu Váhom, ostali len spomienky na roky 
poctivej práce, ale i ťažkej driny. Ale boli to krásne časy, veselé a 
môžeme len v dobrom spomínať na všetkých ľudí, ktorí obetovali 
zdravie a mladosť, aby bol ten život krajší pre budúce pokolenie. 
Premnohí už tu nie sú. Česť ich pamiatke!“

Váš odkaz mladým?
„Nech si mladí šanujú našu rodnú zem, ktorá je živiteľkou všetkých 
nás.“
 Srdečne ďakujem pani Anne Kročitej za spoluprácu pri tvorbe 
tohoto článku. 

   Pripravil a spracoval Ivan Ondrejovič, Beckov, február 2025 

Štatistické údaje použité z publikácie: Jozef Barančík, Jozef Hubina, Milan 
Fraňo, Viliam Tupý:
25 rokov Jednotného roľníckeho družstva v Beckove.
Fotografi e:
Zdroj: Anna Kročitá, Pavol Kročitý, Mária Vaculíková,
Anna Pavlovičová; vyššie uvedená publikácia - fotky Peter Rehák
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1.  Koľko lásky sa zmestí do krabice 
     od topánok
 Vianoce sú najkrajšie sviatky v roku, kde 
sa všetci snažíme potešiť a obdarovať svojich 
blízkych. Preto sa aj tento rok naša materská 
škola zapojila do výzvy „Koľko lásky sa zmestí 
do krabice od topánok“, ktorej cieľom je obda-
rovať starkých. Deti pre starkých z Domova pre 
seniorov v Moravskom Lieskovom vyrobili krás-
ne pozdravy, ktoré skrášlili svojimi kresbami. 
Veľká vďaka patrí rodičom, ktorí spolu s deťmi 
pripravili krabičky, naplnili ich rôznymi dobro-
tami ako niečo sladké, slané, čaje a pribalili i 
niečo na oblečenie, rukavice alebo ponožky. Aj 
takouto spoločnou aktivitou učíme deti empatii 
voči starším ľuďom, aj keď nie sú z ich rodiny. 
Krabičky a pozdravy dostali starkí na štedrý 
deň ako vianočný darček od detí z Materskej 
školy v Beckove. Veľmi sa potešili dobrotám 
z krabičky ako aj pozdravom, ktoré dostali od 
detí, a uvedomili si, že sú na svete ľudia, ktorí 
v tento krásny vianočný čas nemyslia iba na 
seba a svojich najbližších, ale chcú potešiť i 
neznámych starkých v domove seniorov, aby 
sa cítili súčasťou veľkej rodiny.

2.  Radostné Vianoce
 Blížili sa Vianoce, na ktoré sme sa všetci 
z materskej školy veľmi tešili. Mali sme naplá-
novanú slávnostnú ,,Štedrú večeru“ spojenú 
s rozbaľovaním darčekov, ale nemohli sme ju 
uskutočniť pre veľkú chorobnosť detí. Posled-
ný predvianočný týždeň bola materská škola 
zatvorená z dôvodu „chrípkových prázdnin“. 
Vianoce deti prežili v kruhu svojich najbližších 
a tešili sa z darčekov, spoločných vychádzok, 
sánkovačky a lyžovačky na horách. Po návrate 
do materskej školy na deti čakalo veľké pre-
kvapenie v podobe darčekov od Ježiška pod 
vianočným stromčekom. Deti sa veľmi tešili, s 
nadšením ich rozbaľovali, skladali nové hračky. 
Skúšali, ako fungujú autíčka, píla, žehlička, čo 
všetko odvezie nový traktor... Nové hračky pris-
pejú k rozvoju detskej fantázie a predstavivosti.

3. Radovánky v snehu
 Už sme sa nevedeli dočkať, kedy k nám 
zavíta pani Zima so všetkým, čo ku nej patrí. 
Počas víkendu nám trochu nasnežilo, ale kým 
sme sa vrátili v pondelok ráno do škôlky, ne-
bolo zo snehu nič. O to viac nás v stredu ráno 
potešila bielučká perina, ktorá počas noci pri-
kryla aj našu obec. Prichádzajúce deti nadše-
ne hovorili o snehovej nádielke a aj o svojich 
plánoch. Nevedeli sa dočkať, kedy pôjdeme na 
školský dvor, aby si urobili snehových anjelikov 
alebo postavili snehuliačikov. Veľkú radosť mali 
aj z behania v snehu. Nezabudli sme si uro-
biť aj zopár fotiek na pamiatku a pevne veríme 
tomu, že sa budeme tešiť zo snehu častejšie.

4. Karneval
 Deň, na ktorý sa všetky deti z materskej 
školy veľmi tešili, prišiel 12. februára. V utorok 
bol v škôlke karneval, deti od rána v sprievode 
rodičov prichádzali oblečené v maskách. Prišli 
princezné, kráľovné, piráti, policajti a rôzne iné 
rozprávkové bytosti, privítali ich pani učiteľky 
oblečené v maskách. Karneval je výnimočný 
deň, začína sa predstavovaním masiek, po-
kračuje tancom, rôznymi hrami a na posilnenie 
bolo karnevalové občerstvenie v podobe džúsu 
a rôznych dobrôt. Celé doobedie sa deti zabá-
vajú so svojimi kamarátmi a pani učiteľkami. 
Karneval je príležitosť, keď sa deti premenia na 
svoju obľúbenú rozprávkovú postavu.
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Aktivity v materskej škole



 Chceli by sme sa z celého srdca poďakovať 
všetkým deťom Základnej školy s materskou ško-
lou J.M. Hurbana v Beckove za krabičky plné lás-
ky a za krásne pozdravy a výrobky, ktoré poslali 
našim seniorom do Zariadenia opatrovateľskej 
služby v Moravskom Lieskovom, v rámci projek-
tu „Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok". 
Darčeky našich seniorov veľmi potešili a vyčarili 

im úsmev na tvári. Ďakujeme za sprostredkovanie 
tohto projektu aj občianskemu združeniu Koľko 
Lásky o. z.      Kolektív učiteliek MŠ
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Futbal
Výsledky zimnej prípravy mužov a dorastu na 
jarnú časť, ktorá začína 9. 3. 2025. 

Prípravné zápasy
Muži:
• NEMŠOVÁ - BECKOV 2:3 (0:3)
Góly (Beckov): A. Bončo, Kuník, Matějka  

16.02.2025 o 16.30 hod
UT Trenčín Ostrov
 
• BECKOV - VEĽKÉ KOSTOĽANY 2:2 (1:0)
Góly: A. Bončo, Gašpar - Matúš Krajčovič 2 
23.02.2025 o 16:00h
UT Nové Mesto nad Váhom 
 
• BECKOV - KOSTOLNÉ 5:0 (0:0)
Góly: A. Bončo 2, Kuník, Macho, Jakub Bončo 

02.03.2025 o 16:00h
UT Nové Mesto nad Váhom 
 
Dorast: 
• BECKOV - SKALKA N/V 2:1 (2:0)
Góly Beckova: Jordán 2
23.02.2025 
UT Nové Mesto nad Váhom 

Vladimír Školár

OŠK SLOVAN BECKOV

Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok

 V piatok 13.decembra sa starosta obce a poslanci OZ, zamestnanci 
obecného úradu i obecnej prevádzky, členovia komisií aj Redakčnej rady BN, 
zamestnanci školy a hradu stretli v obnovenej sále kultúrneho domu, aby sa 
rozlúčili s odchádzajúcim rokom a pripomenuli si aj vďaka premietanej pre-
zentácii úspechov roka 2024 vykonané dielo. Od starostu obce zaznela veľká 

vďaka všetkým, ktorí sa zapojili do spoločnej práce!  
 Nedá nám, aby sme dodatočne neupozornili na nápis BECKOV, ktorý na 
objednávku kultúrnej komisie zhotovil poslanec a predseda RR BN Radovan 
Poláček. Prezradíme, že na každom písmene svieti 100 žiaroviek. Žiaril aj na 
Mikulášskych trhoch. 

Predvianočné posedenie
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SPOLOČENSKÁ  RUBRIKA  
Narodili sa:
  Lukáš Zajac, Jasmína Luptáková,
  Viktória Porubanová

Manželstvo uzatvorili:
  Marián Murárik a Veronika Ďurkechová

Jubilanti
50 rokov: Ivan Ježko, Andrea Rybárová,
60 rokov: Ing. Ján Macejka
   Ľudmila Križanová

Rozlúčili sme sa:
 Helena Klechová, 
 Pavol Hlávka,
 Mária Fiedlerová,
 Michal Bánovský
 Jozef Zverbík

jauár - február 2025

    Mená jubilantov zverejňujeme na základe dobrovoľne 
podpísaného Súhlasu so spracovaním osobných údajov v 
zmysle platných zákonov - čl. 6 ods. 1 písm. a) Nariadenia 
EP a Rady EÚ č. 2016/679 o ochrane fyzických osôb pri 
spracúvaní osobných údajov a o voľnom pohybe takýchto 
údajov, ktorým sa zrušuje smernica 95/46/ES (všeobecné 
nariadenie o ochrane údajov, ďalej len „Nariadenie GDPR“) 
- ktorý jubilanti doručili Redakcii BN v roku 2024.

 Na obrázku je neskutočná vrstva snehu 
spočívajúca na šnúrach na bielizeň! Bolo to 
v Beckove 30.1.2015. Kdeže sú tie časy!

V súčasnosti sme zaznamenali najchlad-
nejšie ráno 20.2.2025, -11 stupňov, slneč-
no, ale bez snehu.            DB

Sneh pred 10 rokmi 
    Dňa 22. apríla 2025 uplynulo 
10 rokov od náhleho úmrtia našej 
drahej mamičky. Táto spomienka 
je krásna i smutná, veď je o mame. 
Aj keď chodíme zapaľovať sviečku 
na jej hrob, prázdne miesto v na-
šom srdci zostáva. Zapĺňame ho 
spomienkami na pekné chvíle, 
ktoré sme spolu prežili. 

Myslíme na Teba s láskou a úctou. 
Kto ste ju poznali, venujte jej s nami tichú spomienku. 

Dcéry Mária a Ľubica, vnúčatá a pravnúčatá
s rodinami. 

Spomienka na Jožku Fandrovú

Zdravotná sestra 
   Ľudmila Ondrejovičová pracovala v ambulancii beckovského lekára 
pre dospelých ako zdravotná sestra 38 rokov. Narodila sa 15. decembra 
1924 v Lubine rodičom Štefanovi Kedrovi a Eve Slávikovej. Mala ešte 
sestru, ktorá žila v Prahe. Ju osud a výber povolania zdravotnej sestry 
zavial do Beckova, kde prišla ako kvalifi kovaná zdravotná setra a mladá 
mamička jediného syna Vladimíra. Bolo to 1. februára 1960. V ambulan-
cii praktického lekára najskôr pracovala u MUD. Ľudevíta Tolnaia, potom 
u MUDr. Miroslava Píkazského a končila u MUDr. Vladimíra Bezděka.
V Beckove sa vydala za Silvestra Ondrejoviča (5.11.1922 - 3.10.1992). 
Do penzie odišla v roku 1998. Tešila sa zo synovej rodiny, ktorá sa 

rozrástla o troch vnukov. Stále aktívna sa podieľala na založení ZO Jed-
noty dôchodcov v Beckove (január 1999). Posledný rok života ju trápilo 
vážne ochorenie, ktorému napokon 10. augusta 2010 vo veku 85 rokov 
podľahla... Odpočíva na cintoríne v Novom Meste nad Váhom. 
Zdroj: BN3/2010, s. 15 alebo BN 6/2024, s. 10.     DB

Spoluzakladateľka ZO JDS v Beckove
   Spomína Margita Bubeníková: Stala som sa obyvateľkou Beckova 1. 
augusta 1972. Na jeseň 1982 som bola operovaná na žlčník, tak som 
bola neraz u p. doktora Bezděka, s jeho sestričkou Ľudmilou Ondrejo-
vičovou sme debatovávali. Raz mi navrhla sedenie v parku. Stalo sa. 
Pri rozhovore mi rozprávala, ako denne chodí do Nového Mesta nad 
Váhom, že tam má mamu a syna. Že dva vchody, kde chodí ona, je 
vchod, kde sa stretávajú členovia JDS z mesta, je tam i okresný výbor. 
Či by sme sa pokúsili o založenie JDS i v Beckove. Dohodli sme sa, že 
ona osloví starších ľudí v ambulancii, ja koho stretnem a Evka Pavlíko-
vá svoje zákazníčky. Tak sa stalo, že dňa 11. januára 1999 sa zišlo 82 
dôchodcov, za prítomnosti pána starostu Karola Pavloviča prišlo k zalo-
ženiu ZO JDS v Beckove. 

Ľudmila Ondrejovičová - 100. výročie narodenia

   Každé ročné obdobie v sebe ukrýva svoj pôvab. Dnes už nezažívame 
zimy, ktoré krásnym bielym snehom a ligotavými cencúľmi dotvárali 
kolorit krajiny. Môžem povedať, že svojimi krásami, farbami boli inšpi-
ráciou pre mnohých umelcov, najmä maliarov, ktorí dokázali zachytiť 
podstatu každého ročného obdobia. Vznikali krásne obrazy a mnohí 
máme doma ukryté tieto klenoty našej obce a dominantného hradu. 
Je ťažké povedať, ktorá časť roka je najkrajšia a najviac obdivovaná - 
vybrala som si zimu, aby som priblížila krásy tohto studeného obdobia. 

Zdá sa mi že sánky, lyže zostávajú uložené na povale a vytiahnu sa 
iba ak navštívime nejaké zasnežené kopce ďalej od nás. Moja gene-
rácia si užila sánkovačky dole hradnou cestou a Oborou do sýtosti. 
Korčuľovanie na Barine bolo bezchybné. Aj zopár úrazov sa pritrafi lo, 
ale spomienky sú krásne. Pomaly začíname pozorovať prebúdzanie 
sa do nového ročného obdobia. Začínajú vystŕkať svoje nežné hláv-
ky prví poslovia jari biele snežienky a nezaostávajú ani pestrofarebné 
krokusy. Z horských jazierok sa strácajú priehľadné zrkadlá ľadu. Po-
maly odkladáme teplejšie zimné ošatenie a chystáme sa privítať pani 
Jar. Zdá sa že všetko sa zrýchľuje, alebo to pociťujeme iba my, skôr 
narodení?                   ZT.

Záchvevy zimy v spomienkach

Počet obyvateľov:   1467
 Z toho muži:     704
   ženy:     763

Prisťahovaní:     9 
Narodené deti:        13
Uzavreté manželstvá:      20
z toho občania Beckova:   3 
Počet úmrtí:        15  

Obyvateľstvo obce
Beckov k 31.12.2024
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Legionárska odysea beckovských rodákov

Prológ

Rakúsko-Uhorská armáda
na západnom fronte

 Vojaci cisárskej armády Rakúsko-Uhor-
ska bojovali počas Veľkej vojny na ruskom, 
talianskom i srbskom fronte, čo je všeobec-
ne známy fakt. No nasadenie vojsk cisára 
pána na západnom fronte vo Francúzsku v 
poslednom roku vojny je pozabudnutá kapi-
tola v dejinách vojny.

 37. pešia divízia Rakúsko-Uhorskej ar-
mády, do ktorej patril aj 15. honvédsky peší 
pluk dislokovaný v Trenčíne, bola naozaj na-
sadená v bojoch proti Francúzsku. V počia-
točných fázach bojov v roku 1915 pluky tejto 
divízie, vrátane 15. honvédskeho, bojovali 
na východnom fronte spočiatku v Haliči a po-
tom boli nasadené v Karpatoch. Počas bo-
jov utrpel tento 15. pluk dosť značné straty, 
a preto bol začiatkom roka 1918 stiahnutý na 
odpočinok, reorganizáciu a doplnenie stavov 
do svojej posádky do Trenčína. V lete v roku 
1918 potrebovala cisárska nemecká armá-
da upevniť svoje obranné pozície pred oča-
kávaným útokom Dohody, preto požiadala 
rakúske velenie o pomoc. Rakúsko-Uhorská 
armáda poslala svojmu spojencovi štyri diví-
zie, medzi nimi i 37. honvédsku pešiu diví-
ziu, v ktorej bol začlenený aj 15. honvédsky 
pluk z Trenčína. 

 Medzi  8. až 11. októbrom bránili vojaci 
tohoto pluku strategickú kótu 371 neďaleko 
mestečka Verdun. Na ich pozície útočili nie-
len Francúzi, americká pechota I. Americkej 
armády, ale i 21.strelecký pluk českosloven-
ských legionárov vo Francúzsku. Tak sa sta-
lo, že tu bojoval Slovák proti Slovákovi, Čech 
proti Čechovi. A tu 8. októbra 1918 padol do 
zajatia aj protagonista tohto príbehu, pešiak 
15. honvédskeho pluku z Trenčína, náš ro-
dák Rudolf BRANDÍSEK. Možno mal šťas-
tie, možno mu bol osud priaznivo naklonený, 
pretože za pomerne krátky čas bojov jeho 
i ostatných rakúsko-uhorských plukov na 
západnom fronte, tu padlo a bolo ranených 
viac ako 10 000 vojakov c. k. armády. Len z 
35. pešej divízie, v ktorej bol 15. honvédsky 
peší pluk začlenený, padlo 5052 vojakov a 
197 dôstojníkov. Boli to väčšie straty tejto di-
vízie, osobitne tohoto pluku, ako na ruskom 
fronte a za veľmi krátke časové obdobie. 
Rôzne bývajú cesty ľudského osudu.

 Rudolf Brandísek sa narodil v Beckove 
na Vianoce 24. decembra 1891. Otec Pavol 
Brandísek bol remeslom pokrývač, matka sa 
volala  Anna, rodená Filipová. Žili v Beckove 
v dome s popisným číslo 104. Otec Pavol 
Brandísek pochádzal z Trenčianskej Turnej, 

do Beckova sa priženil do rodiny Filipovej. 
Rudolf bol pokrstený 26. decembra 1891 v 
rímsko-katolíckom kostole v Beckove, krstní 
rodičia boli Ivan Filip, brat jeho matky a jeho 
žena Anna, rodená Hudecová. Bol v poradí 
ich druhé dieťa, lebo 21. marca 1889 sa mu 
narodila sestra Hermína Anna Brandísková.

 Rudolf vyrastal v Beckove, chodil tu i do 
katolíckej maďarskej školy, v roku 1905 ho 
dal otec vyučiť za strojníka. Učil sa v bývalej 
Ganselovej tlačiarni v Trenčíne, ako vyučený 
tu pracoval od roku 1908 až do nástupu na 
vojenskú službu k 15. honvédskemu pluku 
v roku 1911. Vojenčinu slúžil teda v Trenčí-
ne až do jari 1914. Potom znova pracoval 
ako strojník až do roka 1915, kedy narukoval 
ako infanterista do Veľkej vojny a so svojím 
plukom odišiel bojovať na východný front do 
Haliče a neskôr bojoval v Karpatoch. Bez 
ujmy a zranenia prežil všetky ťažké boje s 
Rusmi počas rokov 1915 až do jari 1918. 
Vtedy bol jeho pluk stiahnutý po veľkých 
stratách do kasární do Trenčína na odpoči-
nok, doplnenie stavov a reorganizáciu. 

 Po odpočinku bol 15. honvédsky peší 
pluk nasadený v rámci 37. pešej divízie v 
septembri 1918 na západný front. Tu bol 
Rudolf pri mestečku Verdun 8. októbra 1918 
zajatý. Najskôr bol internovaný v zajateckom 
tábore v meste Mimizan, ale už 25. októbra 
1918 tu dobrovoľne vstúpil do Českosloven-
ských légií vo Francúzsku, číslo v légií 7810. 
Zajatci - teraz už legionári absolvovali krátky 
výcvik a 17. novembra 1918 bol Rudolf pre-
velený do 23. streleckého pluku legionárov 
ako strelec.
 Tento legionársky pluk bol sformovaný 
až 3. novembra 1918 v meste Cognac a 
22. novembra 1918 obdržal bojovú zástavu. 
Pluk bol vytvorený prevažne z amerických 
Slovákov, ktorí sa doňho dobrovoľne hlásili 
po úspešnej misii gen. M.R. Štefánika počas 
roka 1918 medzi slovenskými emigrantami v 
Amerike. V pluku slúžilo viac ako 75 % Slo-
vákov. Preto i jeho čestný názov bol 23. stre-
lecký pluk - pluk amerických Slovákov. Pluk 
už nebol nasadený do bojov vo Francii, pre-
tože 11.11.1918 podpísal francúzsky maršal 
Foché v mestečku Compiegne na rieke Mar-
ne prímerie s porazeným Nemeckom cisára 
Wilhelma II. 

 Veľká vojna skončila. 23. strelecký pluk 
legionárov bol 11. januára 1919 prevelený 
do Československa. 16. januára bol už pluk 
vo svojej vlasti. Francúzski legionári zasiahli 
do bojov proti Poliakom na Těšínsku v tzv. 
7-dňovej vojne od 23. januára do 30. januára 
1919. Od konca februára bol pluk prevelený 
na ochranu južnej hranice Slovenska, kde 
zasiahol do bojov proti Maďarom. Na konci 
roka 1919 bol pluk stiahnutý z južnej hranice 
a dislokovaný do Bratislavy. Rudolf ukončil k 

30. 11.1919 službu v légii.    
 Toľko informácie z poslužného spisu. 
Pravdepodobne sa vrátil do Beckova a pra-
coval ako strojník v Trenčíne. Ale to je iba 
domnienka. Faktom je, že 10. januára 1921 
sa oženil v Bošáci s Annou Michálkovou. 
Ďalšie jeho stopy, ani stopy po jeho rodi-
čoch, sa mi zatiaľ nepodarilo zistiť. 
 Kde potom žil, pracoval, kde dožil svoj ži-
vot a kde je pochovaný, nie je zatiaľ známe.
Službu v légii má započítanú v dĺžke troch 
rokov - tak ako hovorí legionársky zákon - 
trojnásobok skutočne odslúžených mesia-
cov v légii, i keď bojoval iba v Českosloven-
sku.
 Napriek tomu, že neviem, kde spočí-
vajú kosti tohoto nášho rodáka, zaslúži si 
ako všetci hrdinovia legionári - dobrovoľníci 
umiestniť na pomyslené miesto jeho hrobu 
tabuľku s nápisom: SLÚŽIL AKO LEGIONÁR 
DOBROVOĽNÍK V ČESKOSLOVENSKEJ 
LÉGII VO FRANCÚZSKU AJ V ČESKO-
SLOVENSKU A BRÁNIL NAŠU NOVÚ RE-
PUBLIKU AKO LEGIONÁR DOBROVOĽNÍK 
V ROKOCH 1918 - 1919.

   Ivan Ondrejovič, február 2025                                                                           

Zdroje: 
Archív VHÚ Praha: Poslužný spis legionára  
Rudolfa Brandísk;
Jiří Fidler: Dějiny československých légií 
v datech;
Miroslav Mašek: I. Světová: Západní mise c. 
a k. armády;
Antonín Klimek: Velké dějiny zemí Koruny 
české XIII. 1918 - 1929;
WEB Family search: Cirkevné matriky 1889 
- 1891.

Rudolf Brandýsek, zo zajateckého tábora 
v Mimizan prešiel do francúzskych légií.

Malí hrdinovia veľkej vojny XIII. časť



 Listovaním v starých novinách môžeme 
objaviť nečakané a dôležité informácie. Na-
príklad v Považských hlasoch z roka 1928 
sa píše, že v rámci osláv 10. výročia vzniku 
Československej republiky prezident ČSR T. 
G. Masaryk vylovil uznanie obyvateľovi obce 
Beckov Jánovi Kročitému za 44 rokov práce 
na veľkostatku. 
 „Pán prezident republiky (Tomáš Ga-
rrique Masaryk) vyslovil Jánu Kročitému, 
hospodárskemu gazdovi v Beckove, rozhod-
nutím zo dňa 2. augusta 1928 UZNANIE za 
pilné a verné služby, ktoré koná nepretržite 
po dobu 44 rokov na veľkostatku v Becko-
ve (Koloman Wiener). Toto čestné uznanie 
odovzdané bude vyznamenanému dňa 14. 
októbra b. r. v Beckove zástupcom okresného 
úradu v rámci miestnych jubilejných slávnos-
tí.“ Zdroj: Považské hlasy č. 36/1928, s. 5.
    Informácia zaujímavá a, dá sa povedať, 
prekvapujúca aj pre súčasnú rodinu Kroči-
tých, pretože nikto z nich o tomto vyzname-
naní ich predka nevedel. Musel to byť jeho 
zamestnávateľ Koloman Wiener, kto požiadal 
prezidentskú kanceláriu o udelenie jubilejné-
ho ocenenia. Žiaľ, detaily nevieme. Znamená 
to, že zamestnávateľ bol spokojný s jeho prá-
cou a jeho potomkovia môžu byť na pradeda 
pyšní. 
 Kto bol Ján Kročitý? Beckovský roľník, 
ktorý sa narodil v Beckove 6.12.1860 rodičom 
Jánovi Kročitému a Kataríne Jablonka. Ján 
sa oženil 11.10.1885 a s prvou manželkou 
menom Mária Michalicza (1862), mal šty-
ri deti, z ktorých tri zomreli v detstve, zostal 
najstarší syn Ján (*1886). Z druhého manžel-
stva s 25-ročnou Kálničankou Annou Jakušo-
vou, s ktorou sa oženil ako 36-ročný vdovec 
11.10.1896, mal asi 6 detí. Ján Kročitý celý 

život pracoval v poľnohospodárstve. Zomrel 
22.7.1937 o 4. hod popoludní na „zešlosť 
vekom“ ako je zapísané v matrike. 
 Druhý syn Jozef (1897 - 1944) si vzal za 
manželku Máriu Graczovú a mali spolu tri 
deti, medzi nimi  syna Pavla (1907 -1987), 
o ktorom svojho času písal jeho synovec psy-
chológ PhDr. Štefan Graca do BN (pozri Vo 
víre života. BN č. 3/2012, s.14-15). 
 Ďalší syn Karol (*1905) mal syna Karola 
(*1937), ktorý sa oženil s Annou Hlávkovou, 
s ktorou vedieme rozhovor na str. 6-7 tohto 
čísla BN.      Mgr. Dana Badžgoňová 
Zdroj: Obecná matrika zosnulých, FamilySe-
arch, Považské hlasy.
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1954
- nové voľby v obci sa konali 16. mája 1954 - výsledky: Jozef Bubeník, 
predseda MNV, Ján Straka, tajomník; členovia výboru Jozef Kučera, Vin-
cent Kusenda, Mária Pavlovičová, Václav Jamrich, Zuzana Záhumenská, 
Valéria Vidánová, František Sládek, Samuel Martinus, Ján Hubina, Anton 
Šimko, Rudolf Martiš, Ján Staňo, riad. školy; 
- skrášľovanie obce - vybudovala sa cesta od domova dôchodcov po hrad 
a okolo parku; 
- v letných mesiacoch silná búrka zničila úrodu na 30%;

1974
- obec zakúpila bývalú zemiansku kúriu od Štefana Kollára, ktorá momen-
tálne slúži ako zámočnícka dielňa pre prevádzky MH; darovacou a kúpnou 
zmluvou MNV prevzal budovu (bývalú zemiansku kúriu rodiny Ambrovcov) 
od majiteľky Idy Farkašovej, ktorá po opravení bude slúžiť na zriadenie 
izby revolučných tradícií a izieb slávnych beckovských rodákov, a to D. 
Štúra, J.M. Hurbana, Karola Bórika, maliara Medňanského, spisovateľa 
Medňanského a Dr. Ambru; projekty a práce zadala Okresná pamiatková 
správa v Trenčíne;
- bola vypracovaná projektová dokumentácia na výstavbu dvojtriednej 
MŠ a na výstavbu kultúrnej a sociálnej budovy MNV a JRD; Rada MNV 
a Správa JRD z 19. júla 1974: schválenie Zmluvy o združených prostried-
koch MNV a JRD na výstavbu kultúrnej a sociálnej budovy; uznesenie č. 
1/1974: Rada MNV a Správa JRD v Beckove jednohlasne schvaľujú Zmlu-
vu o združených prostriedkoch na výstavbu kultúrnej a sociálnej budovy 
nasledovne: a) MNV sa bude podieľať v čiastke 1.604.900 Kčs; b) JRD 
sa bude podieľať čiastkou 1.243.100 Kčs; c) ukladá sa predsedovi MNV 

a predsedovi JRD, aby zabezpečili všetku dokumentáciu a písomnosti tak, 
aby sa  výstavba KaS budovy dostala do plánu pre rok 1975; 
- bolo vysadených 1300 šípov; 
- začalo sa so statickým upevnením klenby na budove bývalého župného 
sirotinca;
- počet obyvateľov: 1480, zomrelo 31, narodilo sa 31, 8 sobášov, 2 roz-
vody;
- Anna Kročitá sa stala predsedom fi nančnej komisie (miesto Jána Straku, 
zomrel 3.8.1974, 12 rokov bol správca domova dôchodcov); 
- v obci začal pôsobiť rímskokatolícky farár Jozef Rojík.      Vybrala: DB

Na obrázku hlavná cesta, cca 1900, zľava dom Medňanských č. 66 (dnes 
zbúraný, pôvodne rodina Krajčovič), dom č. 67 so záhradou patril Ondre-
jovičovcom (zbúraný, nový dom), dom č. 68 (rekonštruovaný, nový majiteľ, 
pôvodne dom Sidónie Schickovej, neskôr ho kúpili Tekulovci), dom č. 69 
patrl Hubinovcom.

BECKOV V ROKOCH 1954 - 1974   vybrané udalosti z obecnej kroniky

 Zámerom vedenia obce je prenechať predmet 
nájmu - budovu s č.58 v Beckove (bývalá lekáreň) 
o výmere 89,6 m2 do nájmu spoločnosti Denti fe-
lici s. r. o., so sídlom Na Vinohrady 936/1, 911 05 
Trenčín, IČO: 53 832 906.
 Doba nájmu bude predmetom jednania o ná-
vrhu zmluvy o prenájme. Všeobecná hodnota ná-
jomného je 17 eur/m2/rok. Dôvodom hodným oso-
bitného zreteľa je, že prenechanie majetku obce 
do nájmu prispeje k zabezpečeniu zdravotného 
rozvoja obce a jeho obyvateľstva a zlepší občian-
sku vybavenosť obce.

Zverejnenie zámeru prenechať 
nehnuteľný majetok obce
Beckov do nájmu ako prípad 
hodný osobitného zreteľa

  21. február 2025 - piatok
  11. apríl 2025 - piatok
  20. jún 2025 - piatok
    5. september 2025 - piatok
  14. november 2025 - piatok
     5. december 2025 - piatok 
Schválené Obecným zastupiteľstvom 
obce Beckov dňa 6.12.2024 uznesením 
č.316/2024. 

Termíny zasadnutí OZ
v roku 2025

Uznanie beckovskému roľníkovi

Pokračovanie zo str. 3:
bod 1., písm. c) o podmienkach prenájmu alebo predaja 
- formou obchodnej verejnej súťaže za cenu 27€/m2;
OZ c) ukladá obecnému úradu pripraviť návrh zámeru 
odpredaja pozemku parc.č.367/1 k. ú. Beckov, evidova-
ného na LV č.1 vo vlastníctve Obce Beckov v súlade so 
zákonom č. 138/1991 zb. o majetku obcí v znení nes-
korších predpisov a Zásadami hospodárenia s majet-
kom Obce Beckov čl.4, bod 1., písm. c) o podmienkach 
prenájmu alebo predaja - formou obchodnej verejnej 
súťaže.
Uznesenia z 21. mimoriadneho OZ zo dňa 28.2.2025: 
Uz.č.342/2025 - OZ schválilo návrhovú komisiu v zlo-
žení Ing. Jaroslav Martiš a Marek Šutovský a program 
mimoriadneho zasadnutia OZ.
Uz.č.343/2025 - OZ schválilo nájomnú zmluvu so Slo-
venským vodohospodárskym podnikom, š. p., Karlo-
veská 2, 841 04 Bratislava - Karlova Ves, v súlade so 
Zásadami o hospodárení s majetkom obce, čl.4, písm. 
y) z dôvodu realizácie stavby „Spojenie cyklomagistrály 
s obcou Beckov“ na prenajatých pozemkoch špecifi ko-
vaných v návrhu zmluvy.       Zapísala A. Benková
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 Tri generácie Kosovcov z Moravy sa veno-
vali výtvarnému umeniu. A všetci traja maliari 
mali krstné meno Emil. Emil Kosa.
A jeden z nich maľoval Beckovský hrad.

 1. generácia, starý otec Emil Kosa
(21.9.1851 Třešť - 13.2.1919 Jihlava) sa naro-
dil v rodine tkáčskeho majstra, vyštudoval ne-
meckú strednú školu v Jihlave, neskôr získal 
učiteľské miesto v Salaviciach. Tu sa oženil 
(1784) a v roku 1876 sa mu narodil prvý syn 
Emil. Od roka 1877 sa začal živiť ako maliar, 
rodina sa presťahovala do Třešte a svoju živ-
nosť rozšíril o práce maliara a natierača, tiež 
sa podieľal na údržbe a opravách miestnych 
pamiatok, maľoval portréty českých osobnos-
tí, divadelné javisko a kulisy, aj oltárny obraz 
sv. Martina pre tamojší kostol. Rodina mala 10 
detí, z nich tri sa presadili ako maliari. V roku 
1908 mu zomrela prvá manželka, v roku 1913 
sa znovu oženil, ovdovel v roku 1918. Ťažko 
chorý sa tretí krát oženil a o rok zomrel. 

 2. generácia, syn Emil Kosa (20.4.1876 
Salavice - 11.5.1955 Los Angeles) bol americ-
kým maliarom českého pôvodu. V čase jeho 
narodenia otec pôsobil ako učiteľ v Salavi-
ciach pri Třešti a mama Anna Teltscherová sa 
starala o rodinu. Syn sa pri otcovi učil maľovať 
a vyrábať bábky. Rozhodol sa pre štúdium na 
výtvarnej akadémii v Berlíne a neskôr odišiel 
do Paríža, kde sa stal žiakom a pomocníkom 
Alfonsa Muchu. Oženil sa s klaviristkou paríž-
skej Opery Jaenne Mares. V roku 1903 sa im 
narodil syn Emil Jean, avšak o tri roky neskôr 
manželka zomrela na tuberkulózu. Vrátil sa do 
Čiech, v roku 1908 sa druhýkrát oženil a s rodi-
nou odišiel do Ameriky na Cape Code v Massa-
chusetts, kde pracoval s Alfonsom Muchom na 
objednávke pre nemecké divadlo v New Yor-
ku. Rodina sa rozrástla o dcéru Mariane (v r. 
1928 vydala za prvého kongresmana indického 
pôvodu v USA Delipa Singha Saunda). Po ná-
vrate do vlasti v roku 1912 sa s rodinou usadil 
v Brne, kde sa o dva roky narodila druhá dcéra 
Jarmila. V roku 1915 nastúpil vojenskú službu 
v domobrane v Tyrolsku a pracoval pre Červe-
ný kríž. Po skončení prvej svetovej vojny sa 
Kosovci presťahovali natrvalo do USA a usadili 
v Los Angeles (1924). Emil Kosa Sr. sa živil vý-
zdobou kostolov a sál, od polovice 30. rokov do 
začiatku 50. rokov vytváral fi lmové kulisy pre 
fi lmové štúdio 20th Century Fox Studios. Ve-
noval sa maľbe a tvorbe bábok, ktoré využíval 
ako modely pri maľbe. Svoje diela vystavoval 
v Los Angeles. Venoval sa krajinomaľbe, kve-
tinovým zátišiam, portrétom. Bol členom Kali-
fornského umeleckého klubu (1930) a Klubu 
maliarov a sochárov v Los Angeles. 
 V Česku sa zúčastnil na 28. výstave ob-
razov, plastik a uměleckého průmyslu v Klube 
Přátel umění v Brne v roku 1912, vystavoval 
portrét Leoša Janáčka. (zdroj: Petra Kočová, 
Výtvarné aspekty v životě a díle Leoše Janáč-
ka. MU, FF, Ústav hudební vědy, disertační práce 2015, 
s.31 - https://is.muni.cz/th/v14hy/VYTVARNE_ASPEK-
TY_V_ZIVOTE_A_DILE_LEOSE_JANACKA.pdf 

 3. generácia, vnuk Emil Kosa Jr.
(28.11.1903 Paríž - 4.11.1968 Los Angeles) 

bol americký umelec vizuálnych efektov a ma-
liar česko-francúzskeho pôvodu, dlhoročný 
umelecký riaditeľ oddelenia špeciálnych efek-
tov 20th Century Pictures, držiteľ Oscara za 
najlepšie vizuálne efekty; známy maliar kra-
jiniek a mestských scén, významný člen hnu-
tia California Scene Painting. 
 Narodil sa v Paríži, jeho mama bola klavi-
ristka Parížskej opery, mal tri roky, keď zomrela 
a otec sa vrátil do vlasti. Kosa Jr. tu absolvoval 
základnú a strednú školu. Zdedil hudobné aj 
výtvarné nadanie, ale rozhodol sa pokračovať 
v povolaní otca a deda. Preto v štúdiu pokra-
čoval na Akadémii výtvarných umení v Prahe, 
ale po troch semestroch v januári 1921 odišiel 
do USA ku svojej rodine, absolvoval umelec-
ké kurzy na California Institute of the Arts vo 
Valencii. V roku 1927 sa stal naturalizovaným 
americkým občanom. Nasledujúci rok strávil v 
Paríži, kde študoval na École des Beaux Arts u 
Pierra Laurensa a Franka Kupku, po roku sa 
vrátil do Kalifornie. 
 Kosa mladší bol ženatý dvakrát: v roku 
1928 sa v Kalifornii oženil s Mary Odisho († 
1951) a v roku 1952 počas pobytu v Paríži s 
tanečnicou Elizabeth Twaddel. 
 Na začiatku svojej kariéry pracoval ako 
nástenný maliar a dizajnér pre rôznych archi-
tektov a fi rmy zaoberajúce sa dekoráciou inte-
riérov. Spolu so svojím otcom podnikali vo vý-
robe dekoratívnych umeleckých predmetov pre 
kostoly a posluchárne. Ako maliar sa zapojil 
do umeleckého hnutia California Scene Pain-
ting. Bol aktívnym členom Kalifornskej spoloč-
nosti akvarelistov (jej predseda v r. 1945).
 Venoval sa krajinomaľbe, maľoval morské 
scenérie i mestské prostredie, tiež ako uzná-
vaný portrétista portrétoval celebrity, podnika-
teľov a politikov na objednávku. Používal olej, 
akvarel, ceruzku i pastel. Svoje diela vystavo-
val od 30. rokov v Los Angeles v County Mu-
seum of Art, v New Yorku (Národná akadémia 
designu, Macbeth Gallery) aj po celej krajine. 
 Od roka 1933 pracoval v novovytvorenom 
oddelení špeciálnych efektov v 20th Century 
Fox (neskôr 20th Century Studios). Zakrátko 
ho povýšili na umeleckého riaditeľa a túto pozí-
ciu zastával nasledujúcich 35 rokov. Dočkal sa 
aj výrazného úspechu, keď v roku 1963 získal 
cenu Akadémie Oscara za najlepšie vizuálne 
efekty vo fi lme Kleopatra. Bol aj spolutvorcom 
prvého loga pre 20th Century Pictures z r. 1933 
(neskôr 20th Century-Fox a 20th Century Stu-
dios). A taktiež bol autorom trikovej sochy Slo-
body (maľované na skle) v záverečnej scéne 
fi lmu Planéta opíc.

 Ako zistíme, kto z troch generácií Kosov-
cov maľoval Beckovský hrad? Pri porov-
naní podpisov je pravdepodobné, že to bol 
Emil Kosa senior (+1955). Do USA odišiel 
najneskôr v roku 1920, pretože jeho syn Emil 
prišiel k otcovi v januári 1921, a to už v USA 
žil. Takže je možné, že po vojne, medzi rokmi 
1919 až 1920, hodne cestoval kvôli práci, a tak 
sa dostal na Považie. Dôkazom sú jeho štyri 
známe obrazy - dva Beckovy, jedny Súľovské 
skaly (SVK_PGU.O_45) a jeden Považský 
hrad s kostolom (SVK_PGU.O_44). Žiaľ, ani 
Považská galéria nedatovala diela presnejšie 

(1900 - 1925). Taktiež datovanie pohľadnice na 
Slovakiane je nepresné, na rube nie je uvede-
ný rok vydania ani rok namaľovania obrazu, iba 
v popise sa uvádza: Hrad Beckov - Považie na 
Slovensku, datovanie 1920 (zrejme rok odosla-
nia pohľadnice), vydalo Krajinárske velkona-
kl. umel. pohľad. F. Kocman, Jedovnice. Mor. 
Kras. 

 Radi by sme pripísali autorstvo mladému 
umelcovi, ale zrejme ide o otca, ako možno 
odvodiť porovnaním podpisov i dátumu na-
rodenia. Iné - hlavne písomné - dôkazy zatiaľ 
nemáme, ale to neznamená, že sa dakde v ko-
rešpodencii syna alebo vnuka nezachovala 
zmienka o ceste seniora do Beckova. Pred pár 
rokmi sa k menu Emil Kosa nenašlo takmer 
nič...         D. Badžgoňová

ZDROJ: 
1) https://en.wikipedia.org/wiki/Emil_Kosa_Jr. 
2) https://cs.wikipedia.org/wiki/Emil_Kosa_Jr.
3) https://slovakiana.sk/kulturne-objekty/

Maľoval Beckovský hrad - Emil Kosa

Obr. 1 - 2: Beckovský hrad od Emila Kosu
Zdroj: BN

1. E. Kosa - podpis na pohľadnici Beckova 

2. Emil Kosa Sr.

3. Emil Jean Kosa Jr.
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 Jedného sobotného podvečera v novembri 
1951 sa riaditeľ írskeho pivovaru Guinness, sir 
Hugh Beaver vybral s priateľmi na poľovačku. 
Chceli si zastrieľať na divé holuby. Sir Hugh tra-
fi l holuba, ale guľka akoby pobosorovaná letela 
ďalej. Zasiahla ešte holubicu sediacu na strome, 
údajne aj dvoch motýľov, a nakoniec sa zavŕta-
la do pleca jeho priateľa sira Edmonda Wistle-
dicka. Zraneného ošetrili a neskôr pri poháriku 
whisky v loveckej chate celú udalosť dôkladne 
prebrali. Padla otázka, či sir Hugh náhodou ne-
dosiahol rekord, ktorý by sme my nazvali jednou 
ranou najviac múch.
 Sir Hugh bol nahnevaný, že nemôže doká-
zať jedinečnosť svojho výkonu a začal sa o tom 
hádať dokonca aj so ženou (rodinný spor nako-
niec vyústil do tvrdenia, tiež nepodloženého, že 
manželka sira Hugha je najtučnejšia osoba na 
svete).
 Po návrate domov zašiel sir Hugh k pria-
teľom do vydavateľstva Crampit & Crammit a 
navrhol im, aby vydali knihu o bláznivých rekor-
doch. Netradičná kniha mala podľa neho vyjsť 
aj netradičným spôsobom. Jednotlivé kapitoly 
mali byť vytlačené na pivných táckach (riaditeľ 
pivovaru mal naozaj zmysel pre skutky konané 
v duchu jednou ranou viac múch). Vydavatelia 
súhlasili s obsahom, ale nie s táckami. Sir Hugh 
nakoniec s istým zdráhaním privolil a kniha vy-
šla na papieri (aj keď papier neunesie toľko piv-
ných pohárov ako tácky).
 Prvé vydanie bláznivých rekordov uzrelo 
svetlo sveta v roku 1954 a na vyše 198 stranách 
boli popísané výkony, ktorých sa „dopustil“ sám 
sir Hugh Beaver. Guinnessova kniha rekordov, 
ako ju poznáme dnes, vyšla v auguste 1955 a 
stala sa v Británii bestsellerom. Je ním dodnes.
 Každoročne zaznamenáva a publikuje ak-
tualizovaný výber toho najzaujímavejšieho s 
predponou naj a je najpredávanejšou knihou 
všetkých čias. Overený počet predaných výtlač-

kov už prekročil hranicu 100 miliónov a každý 
rok možno zakúpiť vydanie v novej úprave a v 
desiatkach jazykových verzií prakticky na celom 
svete, aj na Slovensku. V histórii knižného ob-
chodu bolo predaných viac výtlačkov len z Biblie 
a Koránu, ale v týchto prípadoch nie sú zaruče-
né autorské práva.
 Každý deň prináša nové udalosti, výsledky a 
objavy. Každoročne tým vznikne na tisíc nových 
i prekonaných rekordných hodnôt. Kapacita Gui-
nnessovej knihy zostáva nezmenená (v rozsahu 
asi 300 strán). Schvaľovací systém overovania 
rekordov je preto veľmi prísny a dôkladný. Byť 
v niečom najlepší alebo akýmkoľvek spôsobom 
najzaujímavejší v celosvetovom meradle zďa-
leka ešte neznamená zápis v niektorom vydaní 
knihy.
 Uverejnenie v knihe nezaručí, ani keď na-
príklad pešo obídete celý svet, obídete ho na bi-
cykli alebo vyleziete na najvyššiu horu. Takýchto 
výnimočných cestovateľov je už spravidla viac 
a šancu na záznam má iba ten, ktorý bol buď 
historicky prvý alebo je zaujímavý ešte niečím 
naviac (je najmladší, najrýchlejší a podobne).
 Adeptom na zápis do knihy rekordov dnes 
pomáha internet. Ak chcete urobiť nový rekord, 
alebo prekonať nejaký starý, môžete sa prihlásiť 
v príslušnej kolónke na webovej stránke Gui-
nnessovej knihy rekordov.
 Aj na Slovensku je vedená kniha rekordov. 
Na rekordy dohliada a ich platnosť overuje komi-
sár Ing. Igor Svítok, riaditeľ Knihy slovenských 
rekordov.
 K rekordom sa Igor Svítok dostal náhodou 
na majstrovstvách sveta vo varení halušiek 
v Tureckej.  Na jeseň 1998 sa na tomto podujatí 
stretol s ľuďmi, ktorí sa venujú rekordom. Inšpi-
rovalo ho to, a tak zakrátko založil webovú strán-
ku o slovenských rekordoch. Médiá začali o nich 
prinášať informácie, vďaka čomu sa účastníci a 
organizátori zviditeľnili. A o to tak trochu aj ide.

 Pokusov o dosiahnutie niečoho jedinečného 
sa odvtedy zúčastňujú všetky vekové kategórie 
od školákov až po seniorov. Veľká časť rekor-
dov je ustanovujúcich, t. j. ide o prvý pokus, kto-
rý položí základ rekordu, a ten môže niekto v 
budúcnosti prekonať. Približne tretina rekordov 
je o prekonaní seba samého, ale aj výzvou na 
prelomenie najlepšieho výsledku niekoho iného.
 Nie vždy sa všetky rekordy podaria. Občas 
sa to stane, ak chcú prekonať už existujúci re-
kord a nepríde dosť ľudí, alebo neprekonajú 
daný časový limit. Podľa slov sčítacieho komi-
sára sa to však stáva veľmi zriedkavo. Väčšinou 
sa organizátori vždy dobre pripravia.
 Pán Svítok, komisár netradičných sloven-
ských rekordov, mal v minulosti prípad, keď ho 
istá jasnovidka oslovila, že chce certifi kát na to, 
čo všetko dokáže. „Rekord musí byť merateľný, 
o tom to je,“ odôvodnil ojedinelé odmietnutie. 
 Aj naša obec Beckov bola už v minulosti de-
jiskom podujatia, na ktorom padol slovenský re-
kord. Žiaci základnej školy v roku 2010 vytvorili 
maxi maľbu, ktorá bola umiestnená na priečelí 
budovy školy. Dominantou plátna s obsahom 
vyše jedného milióna centimetrov štvorcových 
sa stala budova školy a Beckovský hrad. Nechý-
bali na ňom ani žiaci a usmiate slniečko. 
 V roku 2012 sa domáce gazdinky stali so 
svojím gigantickým koláčom ozdobou kulinárs-
kej histórie Slovenska. Počas sobotňajšej akcie 
Jesenný deň sa im podarilo upiecť najdlhší mre-
žovník v histórii. Po odmeraní jeho dĺžky potvrdil 
komisár netradičných slovenských rekordov Ing. 
Igor Svítok jeho dĺžku 20 metrov a 46 centimet-
rov.
 Ďalší rekord bol dosiahnutý v napísaní naj-
dlhšieho priania. Podporili ho a zásluhu na ňom 
majú desiatky občanov Beckova. Na papierové 
pásy, ktoré nadpájali, písali občania najrozlič-
nejšie priania. Jeho dĺžka predstavovala výšku 
brala s hradom Beckov.    Ing. Darina Jarábková

Guinnessova kniha rekordov jubiluje

   Pondelok, deň pred Vianocami, sme dosta-
li prekvapujúci „predvianočný darček“ - niekto 
nám otrávil kocúrika. Jonathan mal trištvrte 
roka, nádhernú sivú srsť, dlhú a hustú, oceňoval 
ju najmä jeho brat, ktorý sa na ňom rád ohrieval. 
Náš „vankúšik“ ochorel asi v polovici týždňa, 
stav sa nezlepšoval, a tak sme ho v pondelok 
vzali k veterinárke, dúfajúc, že antibiotiká mu 
pomôžu. Miesto liečby musela ukončiť jeho trá-
penie - príčinou skonu bol jed na potkany. Chu-
dáčik, trápil sa asi 6 dní... 
 Spôsob smrti nás zaskočil - hlboko nehu-
mánny, bez súcitu a pochopenia k domácim 
zvieratkám, k spôsobu ich života. Umieranie 
po požití jedu musí byť veľmi bolestivé - zvie-
ra uhynie na vnútorné krvácanie. Kiežby sme 
to boli vedeli skôr a utrpeniu nášho Jonathana 
(28.3.2024 - 23.12.2024) zabránili. Utiahol sa 
v kotolni a hodne spal ako každá mačka, keď 
je chorá. Posledný deň už nemohol ani piť. 
Otrasení sme boli všetci a jeho hrdzavý brat asi 
najviac... Žiaľ, nie to ojedinelý prípad. Aj naša re-
dakčná kolegyňa prišla o dve mačky a jedného 
psíka. Príčina: jed na potkany. 
 Výrobcovia jedov na myši a potkany uvá-
dzajú, že prípravok je účinný kvôli oneskorené-
mu pôsobeniu, obsahuje horké činidlo, preto je 

- údajne - pre človeka a domáce zvieratá bez-
pečný, zvlášť je vhodný na použitie v obytných 
priestoroch a hospodárskych budovách; aktívna 
látka brodifacoum má najširšie spektrum pôso-
benia, pre hlodavce je atraktívna kvôli použité-
mu atraktantu. V inom prípade už netvrdia, že 
je bezpečný pre domáce zvieratá a deti: samo-
obslužné vrecká treba umiestniť do deratizačnej 
staničky, avšak dať pozor, aby to nebolo na 
dosah detí či domácich zvierat (teda nevyluču-
jú možnosť zjedenia psom či mačkou!). A ďa-
lej vysvetľujú: Všetky dnes predávané jedy na 
myši fungujú na princípe antikoagulantov, ktoré 
zabraňujú zrážaniu krvi, škodca niekoľko dní 
po zjedení jedu uhynie na vnútorné krvácanie - 
údajne bezbolestné (!)
 Áno, v prípade potkana o spôsobe likvidácie 
veľmi nerozmýšľame, je to škodca, treba sa ho 
zbaviť. O tom sa teraz nebavme. Ale ak sa vo 
dvore, ulici vyskytujú domáce zvieratá (nielen 
psi a mačky, môže to byť aj hydina či ježko), 
treba veľmi starostlivo a zodpovedne aplikovať 
otravu, aby sa k zrnu, granulám alebo vreckám 
s jedom dostali naozaj len myši a potkany. 
 Za úhyn mačky či psa je zodpovedný ten, 
kto nasypal jed na nechránené miesto. Uvedom-
te si to, prosím, ktorí sa takto zbavujete škodcov. 
Vedzte, že zvieratká chováme preto, lebo ich 
máme radi, lebo sú členmi našej domácnosti, 
sú to naši spoločníci a priatelia, tiež lovci myší 

široko-ďaleko. A prosíme vás, keď sa zatúlajú 
na váš pozemok, tolerujte ich potrebu voľnosti. 
Ďakujeme. 
 Druhý darček priletel na Nový rok, pol ho-
dinu po polnoci. Krásna a vyplašená sýkorka 
nám vletela do bytu. Strach jej bránil vyletieť ot-
voreným oknom, potrebovala trochu času, aby 
sa upokojila. Napriek nám, čo sme poskakovali 
okolo nej, sa zakrátko zorientovala a vyletela na 
slobodu. 
 Milý zážitok nám pripomenul potrebu sa na-
vzájom rešpektovať - nielen ľudia medzi sebou, 
ale aj ľudia a zvieratá. Asi aj vy ste si všimli, 
že Nový rok 2025 sme vítali oveľa menej hluč-
ne ako po iné roky. A zvieratká domáce i voľne 
žijúce sa určite potešili. Báli sa o čosi kratšie - 
a keby mohli, možno by sa nám aj poďakovali za 
ohľaduplnosť.             DB

Jonathan ako 3-mesačný so sestrou

DVA DARČEKY 
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OŠK Slovan Beckov: Najlepšia jedenástka
 Dňa 20.12.2024 sa uskutočnilo v obci Bošáca vyhláse-
nie najlepšie jedenástky ObFZ Trenčín za rok 2024. Do nej 
sa zmestili naši dvaja hráči, ktorí vzorne reprezentujú obec 
Beckov na ihriskách. Ide menovite o Jakuba Bonča, ktorý 
nosí aj kapitánsku pásku a Daniela Žabára. Pri vyhlásení 
dostali pamätné dresy a sošky. Okrem hráčov sa zúčastnili 
zástupcovia klubu OŠK Slovan Beckov tréner Patrik Krajčo-
vič a Vladimír Školár. Dúfajme, že sa v budúcnosti dostanú 
aj iní hráči z Beckova do jedenástky roka, ktorí tvrdo pracujú 
na tréningoch a na zápasoch dosahujú 100% výkony. Hrá-
čom do jarných zápasoch prajeme veľa športového šťastia 
a zdravia, aby sa im vyhýbali zranenia a v tabuľke skončili 
vyššie ako minulú sezónu.        Vladimír Školár

 Mýtus o tom, že NW je aktivita pre starých a chorých je už v tejto dobe 
prekonaný. Je určený pre všetky vekové kategórie. Nordic walking je technic-
ká aktivita. Stále viac ľudí tvrdým tréningom dokáže chodiť nielen rýchlo, ale 
predovšetkým technicky správne. Chôdza s paličkami a prvky techniky NW 
súvisia s prirodzenou fyziologickou prácou tela. NW je jednoducho aktívna 
chôdza, ktorá je dvojnásobne efektívna pridaním palíc a správnej techniky.
 Je to celoročná outodorová športová aktivita. História je veľmi mladá. Vo 
svojej súčasnej podobe začal NW svoju cestu do celého sveta z Fínska na jar 
v roku 1997. Veľmi rýchlo sa vyvinul v ľudový šport a rozšíril sa do severnej 
a potom do strednej a neskôr aj do južnej Európy. Marco Kantaneva bol vy-
nálezca moderného NW. Doslova sa NW prekladá ako severská chôdza.
 Nordic walking je ozdravná športová aktivita, ktorá si čoraz častejšie zís-
kava nadšencov aj u nás na Slovensku. Je nenáročná na výbavu. Má veľa 
zdravotných benefi tov. NW je výnimočný v boji s nadváhou, je prevenciou 
proti chorobám kĺbov, obehového systému, posilňuje chrbtové svalstvo, odľa-
hčuje bedrové kĺby. Je to šport pre každého bez rozdielu veku.
 Nadšenie, chuť a vôľa nechýbala ani skupinke žien z Beckova, ktoré si 
1.2.2025 vyskúšali nordic walking na vlastnej koži absolvovaním základné-
ho kurzu. Kurz viedla inštruktorka ONWF Mgr. Zuzana Balová v spolupráci 
s Mgr. Denisou Petríkovou, ktoré reprezentujú OZ Walkeri VK a tomuto športu 
sa venujú už tretí rok.
 Základného kurzu sa zúčastnilo spolu 17 šikovných žien. Všetko prebie-
halo na miestnom futbalovom ihrisku a v krásnej prírode povodia Váhu. Prvý 
kurz bol od 8.00 - 10.00 hod. a druhý od 11.00 - 13.00 hod. Súčasťou kurzu 
bol nácvik správnej techniky, metodika cvikov, koordinačné cvičenia, posil-
ňovacie cvičenia, relaxačné cvičenia a hry. Všetky žienky si počínali skvele 
a zvládli techniku NW na výbornú. Po absolvovaní každá dostala absolvent-
ský list za skvele zvládnutý kurz.
 Veľká vďaka patrí za skvelú organizáciu a propagáciu PaedDr. Radke 
Prokopenskej, obci Beckov a všetkým zúčastneným ženám.
 Snahou a fi lozofi ou inštruktorky je zviditeľňovať tento druh športu a šíriť 

ho na všetkých úrovniach. Oslovovať všetky vekové kategórie, zoskupovať 
jednotlivcov, nadšencov a skupiny ľudí. ĎAKUJEME  

   Text a foto: Mgr. Denisa Petríková

NORDIC WALKING - ľudový šport pre každého

   Som vo veku, kedy si už nemusím nič dokazovať, ani lámať rekordy, ale 
novému sa nebránim. Tak to bolo i v sobotu 1. februára 2025. Stretli sme 
sa na ihrisku o 8. hod. Ja som, samozrejme, trocha meškala. Inštruktorka 

Mgr. Zuzana Balová už dievčatám hovorila o vzniku, zdravotných benefi toch 
a spôsobe chôdze s paličkami. Na moje prekvapenie som tam bola sama 
dôchodkyňa, ale vôbec mi to nevadilo. Rada chodím na prechádzky takmer 
denne a zlepšiť si spôsob chôdze som len privítala. Ďakujem za uskutočnenie 
tohto kurzu a pani inštruktorke za rady a upozornenia ako správne chodiť. 
Želám nám veľa krásnych zážitkov.              Budiková

NORDIC WALKING

 Dňa 22.2.2025 o 10. hod sa konala hodno-
tiaca schôdza PZ HB v zasadacej miestnosti 
fi rmy Klimatech. Schôdzu viedol predseda Mi-
roslav Uherčík. Na schôdzi vystúpili s príspev-
kami tajomník Ing. Ján Pavlovič, ktorý prebral 
aktivitu členov a plnenie úloh za uplynulé obdo-
bie 2024. fi nančnú správu predniesol poklad-
ník Karol Nedbal a zároveň aj predniesol návrh 
rozpočtu 2025, ktorý bo odsúhlasený. Správu 
kontrolóra predniesol Ing. Lukáš Gúčik, ktorý 
nezistil žiadne nedostatky. Poľovný hospodár 
Pavol Hladký vyhodnotil hospodárenie v revíri 
a odstrel zveri, ktorý bol vykonaný v súlade so 
súhlasom Okresného úradu PLO Nové Mesto 

nad Váhom. Zároveň si obhájil návrh hospo-
dárenia na rok 2025. predseda združenia odo-
vzdal vecné dary najlepším strelcom. PZ HB 
sa bude ulovenými trofejami prezentovať na 
výstave 12. a 13. apríla 2025 v Novom Meste 
nad Váhom, Jánošíkova ul. (býv. poľnohospo-
dárska škola).
 Za nových členov PZ HB boli prijatí Mário 
Pavlík a Miloš Jaroščiak st. Čestným členom 
sa stal Milan Hladký, ktorý je v poľovníckom 
združení od r. 1971, za aktívnu účasť na plnení 
úloh združenia mu poďakoval predseda PZ HB 
Miroslav Uherčík.         PH

Najlepší strelci PZ HB v sezóne 2024/25
zľava Mário Pavlík, Michal Čaňo,

Marek Čaňo a Ing. Lukáš Pavlovič.

PZ Hurban Beckov - Hodnotiaca členská schôdza



• 24.2. - 28.2.2025, 3.3.-7.3.2025  
Jarné prázdniny na hrade Beckov  
Dva týždne zábavy, aktivít a hier!
Takto je možné v skratke nazvať to, 
čo vás čaká na hrade Beckov.

• 8.3. - 9.3.2025
Medzinárodný deň žien 
Ženy majú počas celého dňa vstup 
za 1€ a k lístku obdržia malú pozor-
nosť. Hrad Beckov bude otvorený pre 
verejnosť od 09:00 do 17:00.

• 5.4. - 6.4.2025
Smradľavá história
Interaktívne podujatie zamerané na
históriu hygieny od praveku po sú-
časnosť. Hrad Beckov bude otvorený 
od 09:00 do 18:00. 

• 12.4. - 13.4.2025
Hrad ako maľovaný
Maľujeme na hrade Beckov. Poduja-
tie ako odkaz na maliara Ladislava 
Medňanského. Hrad Beckov bude 
otvorený od 09:00 do 18:00. 

• 17.4.2025
Svetový deň kultúrneho dedičstva
Animácie pripravené v duchu prezen-
tácie Svetového dňa kultúrneho de-
dičstva. Hrad Beckov bude otvorený 
od 09:00 do 18:00. 

• 18.4. - 21.4.2025
Veľká noc na hrade Beckov
Veľkonočné tradície zavítali na hrad 
Beckov. Návštevníkov čaká už tradič-
né hľadanie veľkonočných vajíčok, 
remeslá a aktivity spojené s veľkou 
nocou. Hrad Beckov bude otvorený 
od 09:00 do 18:00. 

• 22.4.2025     
Deň Zeme
Dobrovoľnícka akcia zameraná na 
čistenie okolia hradu - kosenie židov-
ského cintorína.

• 26.4. - 27.4.2025 
Vítanie jari na hrade Beckov
Príďte stráviť príjemné jarné dni na 
hrad Beckov, pripravené budú pre 

návštevníkov aktivity 
a animácie na tému 
príroda. Hrad Bec-
kov bude otvorený od 
09:00 do 18:00. 

Web: https://www.
hrad-beckov.sk/

podujatia

 S radosťou vám predstavujeme vizuál novej 0 Euro suvenírovej ban-
kovky. Tento typ suveníru sa stal najpredávanejším suvenírom v celej 
Európe. Koncept oslavuje v roku 2025 svoje 10. výročie, pri príležitosti 
ktorého bude 20 % z vydania obohatených o jedinečnú zlatú prítlač. Špe-
ciálna edícia býva mimoriadne vyhľadávaná zberateľmi.
 Od roku 2018 sa do konceptu na Slovensku zapojilo viac ako 350 
lokalít vrátane miest, múzeí a kultúrnych inštitúcií, ktoré vďaka Euro 
Souveniru získali dodatočné fi nancie a zviditeľnili sa medzi domácimi aj 

zahraničnými turistami. Predalo sa viac ako 2,4 milióna kusov.
 Každý kus obsahuje bezpečnostné prvky ako pravá euro bankovka 
a má vlastné sériové číslo, čím získava na hodnote. Použitý je taký istý 
papier, ako na pravých bankovkách.
 Výroba prebieha priamo v tlačiarni Oberthur Fiduciar vo Francúzsku, 
kde sa tlačia aj originálne bankovky klasického eura. 
 Hrad Beckov sa na tejto suvenírovej bankovke objavil už vo viace-
rých motívoch. Prvá verzia bola vydaná v roku 2019. Motívom bol hrad 

a Stibor zo Stiboríc. Neskôr bola rieše-
ná dotlač so zlatou prítlačou. Nová ver-
zia bankovky sa objavila v roku 2023. 
Zobrazoval sa na nej hrad z východné-
ho pohľadu. 
   Tretí motív bude vydaný a do predaja 
uvedený v tomto roku. Plánovaný ter-
mín je apríl 2025. Zobrazuje hrad zo 
severného pohľadu a v popredí je pre-
zentovaný jediný zachovaný mobiliár 
z obdobia Stiborovcov tzv. Beckovská/
Koryčanská Madona. Predajná cena 
bude 3,50 €.    Mgr. Peter Pastier,

riaditeľ hradu Beckov
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Nová eurobankovka 2025

Podujatia na Hrade Beckov   (marec - apríl)


